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§ 104 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Ärendet 

Anmälningar 2020-05-04 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 1/2020 – Granskning av 
upphandling 
Dnr KFKS 2020/313 

 

Skrivelse från Naturskyddsföreningarna i 
Nacka och Saltsjöbaden m.fl. med 
synpunkter på ärendet ”Utredning mobil 
naturskola” samt ärendet ”Motion – Behåll 
och utveckla Naturskolan” 

 

Skrivelse från Svenska Galleriförbundet 
den 27 mars 2019 

 

Skrivelse från Svenska Fotbollförbundet 
med anledning av Covid-19 den 31 mars 
2020 

 

Skrivelse från Visita gällande goda exempel 
på kommunala åtgärder för att stötta 
företag i besöksnäringen den 20 april 2020 

 

Övrigt 
 

Protokoll från 
KSSU 2020-04-14 
KSMU 2020-04-14 
KSAU 2020-04-28 
KSVU 2020-04-28 

 

Kallelse till ordinarie bolagsstämma 
Stockholmregionens Försäkring AB 
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§ 105 KFKS 2020/2  

Delegationsbeslut, anmälan 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
A Godkännande av 
fastighetsbestämning 
rörande fastighetsgräns inom 
Myrsjö sportcentrum, Boo  
KFKS 2018/882 

Johan Buhre, projektledare, 
exploateringsenheten Nacka 

2020-02-25 

B Uppdatering av 
delegationsbeslut KFKS 
2019/1100 

Peter Granström 2020-02-25 

C Uppdatering av 
delegationsbeslut KFKS 
2019/1100 

Ulf Crichton 2020-02-25 

D Fastighetsförsäljning av 
fastigheten Sicklaön 12:129 

Ulf Crichton 2020-03-25 

E Anlitande av konsult för 
dagvattenutredning 
Kocktorpsområdet 
KFKS 2020/114 

Johan Buhre, projektledare, 
exploateringsenheten Nacka 

2020-03-06 

F Upplåtelse av servitut för 
skyddsanläggningar, 
Nybackakvarteret, Orminge  
KFKS 2015/713-251 

Ulf Crichton, enhetschef, 
Exploateringsenheten Nacka 

2020-03-30 

G Myrsjöskolan nya el-
centraler och LED-armatur 
KFKS 2017/19 

Kersti Hedqvist 
 

2020-01-20 
 

H Älta Gårds förskola 
utbyte golv 
KFKS 2017/19 

Kersti Hedqvist 
 

2020-01-20 
 

I Nya LED armatur Järla 
sporthall 
KFKS 2017/19 

Kersti Hedqvist 
 

2020-01-22 
 

J Kummelnäs Annex 
tilläggsisolering golvbjälk lag 
KFKS 2017/19 

Kersti Hedqvist 
 

2020-01-21 
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K Björknäs Is-hall nya LED-
armatur 
KFKS 2017/19 

Kersti Hedqvist 
 

2020-01-22 
 

L Igelboda skola nya LED-
armatur och nödbelysning 
KFKS 2017/19 

Kersti Hedqvist 
 

´2020-01-22 
 

M Tilläggsavtal till 
överenskommelse om gång- 
och cykelväg i Kovik, Boo 
KFKS 2018/615 

Mats Gerdau 
 

2020-02-12 
 

N Tillägg till avtal om 
anläggningsarrende för 
basradiostation i Boo 
KFKS 2020/108 

Benny Karlsson 
 

2020-02-11 
 

O Ingående av 
nyttjanderättsavtal för 
skyltar, Henriksdal 
KFKS 2020/131 

Benny Karlsson 
 

2020-02-18 
 

P Överenskommelse om 
servitut för väg i 
Kummelnäs 
KFKS 2020/90 

Olivia Hermansson 
 

2020-01-27 
 

Q Yttrande till länsstyrelsen 
över anmälan om 
vattenverksamhet 
KFKS 2020/152 

Mats Bohman 
 

2020-02-25 
 

R Fullmakt 
KFKS 2020/184 

Lena Dahlstedt 
 

2020-03-02 
 

S Ingående av 
villkorsändring arrendeavtal 
för teknikbyggnad, Järla 
KFKS 2020/132 

Benny Karlsson 
 

2020-02-18 
 

T Ansökan och 
överenskommelse om 
fastighetsreglering, del av 
Björknäs 1:1 
KFKS 2020/226 

Benny Karlsson 
 

2020-03-13 
 

U Avtal om 
lägenhetsarrende för 
småbåtshamn på Skogsö 
KFKS 2020/109 

Benny Karlsson 
 

2020-02-11 
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V Ingående av villkorsändrat 
arrendeavtal för 
teknikbyggnad, Järla 
KFKS 2020/132 

Benny Karlsson 
 

2020-02-18 
 

X Hänskjutande av tvist till 
hyresnämnden 
KFKS 2020/184 

Nina Eneberg 
 

2020-02-28 
 

Y Uppsägning av 
lägenhetsarrende för 
småbåtsbrygga på Älgö 
KFKS 2020/259 

Christopher Arontaus 
 

2020-03-31 
 

Z Ridhus i Velamsund, 
övertagande av befintligt 
ridhus 
KFKS 2020/99 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-04-03 

Yttrande till Barn- och 
elevombudet Vilans skola 
KFKS 2020/162 
Rektor Åsa Portelius 

Einar Fransson, 
Produktionsdirektör Välfärd skola 

2020-03-17 

Förändring av 
beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
skola från 18 mars 2020 
KFKS 2019/1100 

Einar Fransson, 
Produktionsdirektör Välfärd skola 

2020-03-18 

Yttrande till 
Skolinspektionen Samskolan  
KFKS 2020/116 
Rektor Britta Wikman 

Einar Fransson, 
Produktionsdirektör Välfärd skola 

2020-02-12 

Redovisning klagomål till 
Skolinspektionen Sickla 
skola  
KFKS 2020/129 
Rektor Åsa Portelius 

Einar Fransson, 
Produktionsdirektör Välfärd skola 

2020-03-26 

Återrapportering av 
delegationsbeslut för mars 
2020, 
kränkningsanmälningar 
Välfärd skola  
KFKS 2020/267 

Ann Louise Thögersen, 
Utbildningsstrateg 
Välfärd skola 

2020-04-01 

Anmälan enligt Lex Maria 
KFKS 2020/2015 

Susanna Karlsson, 2020-03-19 
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Medicinskt ansvarig sjuksköterska 
(MAS) 
Välfärd samhällsservice 

Förändring av 
beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 april 
2020 
KFKS 2019/1100 

Anette Böe,  
Produktionsdirektör Välfärd 
samhällsservice 
 

2020-04-01 

Förändring av 
beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 6 april 
2020 
KFKS 2019/1100 

Anette Böe,  
Produktionsdirektör Välfärd 
samhällsservice 
 

2020-04-06 

Tilldelningsbeslut i 
upphandling av 
konsultkostnad, inkl bilaga 
KFKS 2020/127 

Helena Ekwall,  
Chef verksamhetsstöd Välfärd skola 

2020-04-14 

Beslut om tilldelning 
verksamhetsanalys och 
rekryteringsuppdrag 
KFKS 2020/52 

Elisabeth Carle, Personaldirektör 2020-01-31 

Tilldelningsbeslut i 
upphandling plattform 
distansmöten  
KFKS 2020/290 

Anna Gärdin 
Digitaliseringsdirektör 

2020-04-06 

Tilldelningsbeslut i 
upphandling av plattform 
för säkra onlinemöten 
KFKS 2020/293 

Anna Gärdin 
Digitaliseringsdirektör 

2020-04-14 

Tilldelningsbeslut i 
upphandling av e-
tjänsteplattform i Nacka 
KFKS 2020/289 

Hans-Otto Halvorsen,  
Stöd- och servicedirektör 

2020-04-16 

Tilldelningsbeslut i 
upphandling av webbportal 
för folkbibliotek i Nacka 
KFKS 2020/186 

Anders Mebius,  
Kultur- och fritidsdirektör 

2020-03-02 
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Extra sammanträde med 
kommunstyrelsen den 20 
april 
2020 
KFKS 2020/304 

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-04-16 

Kommunstyrelsens 
beslutsattestanter år 2020, 
ansvar 21xxxx 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt,  
stadsdirektör 

2020-04-02 

Beslutattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, 
kommunikationsenheten 
KFKS 2018/1045 

Lena Dahlstedt,  
stadsdirektör 

2020-02-24 

Upphandling av IT/info-
säkerhetspartner  
KFKS 2020/03 

Hans- Otto Halvorsen,  
Stöd- och servicedirektör 

2020-04-14 

Förtroendevaldas möjlighet 
att delta på 
kommunstyrelsens 
sammanträden och på dess 
arbetsutskotts samt på dess 
verksamhetsutskotts 
sammanträden, på distans.  
KFKS 2020/324  

Mats Gerdau, kommunstyrelsens 
ordförande 

2020-04-21 

 

Beslutsgång 
Delegationsbesluten noterades till protokollet. 
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§ 106 KFKS 2020/274 

Sammanträdesdagar 2021 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2021 för sig enligt nedan. 
2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar om sammanträdesdagar 
2021 för sig enligt nedan. 
 
KSSU & KSMU* KSAU & KSVU KS KF 
   1 februari 
26 januari 9 februari 22 februari 15 mars 

23 februari* 
23 mars 

16 mars 29 mars 
Årsbokslut 

12 april 
Årsbokslut 

20 april* 27 april 10 maj 
Marsbokslut 

24 maj 

25 maj* 1 juni 14 juni 
T1, ramärendet 

14 juni 
T1, ramärendet 
(15 juni) 

22 juni 
17 augusti* 

24 augusti 6 september 20 september 

7 september 14 september 27 september 18 oktober 

5 oktober 12 oktober 25 oktober 
T2, budget, skattesats 

 

  8 november 
Oppositionens budget 

15 november 
(16 november) 
T2, budget, skattesats 

26 oktober* 
23 november 
(enbart ekonomi) 

23 november 29 november 
Oktoberbokslut 

13 december 
(14 december) 

7 december* 14 december 20 december 
Internbudget 

Jan/feb 2022 

 

Ärende 
I detta ärende presenteras förslag till sammanträdesdagar för 2021 för kommunstyrelsens 
arbetsutskott samt för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Förslaget har 
samordnats med de förslag som läggs fram till kommunstyrelsens verksamhetsutskott och 
stadsutvecklingsutskott samt dess miljöutskott. Förslagen för samtliga dessa redovisas för 
att underlätta en sammanhållen bedömning. 
Enligt kommunallagen ska kommunstyrelsen ta ställning till skattesats i oktober månad och 
det föreslås därför ett sammanträde den 25 oktober 2021. Vid samma sammanträde ska 
även ärendet om tertialbokslut två behandlas. 
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I planeringen av tidsschemat har dialog förts med representanter för ekonomiprocessen 
och med andra parter inom kommunen för att få såväl sammanträden som inlämning, 
beredning och utskick av handlingar att harmonisera. Hänsyn har också tagits till lov och 
klämdagar för att i möjligaste mån undvika sammankomster vid dessa tillfällen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, § 39 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 27 april 2020 
Bilaga Sammanträdesplanen 2021 för kommunfullmäktige och kommunstyrelsen samt 
kommunstyrelsens utskott 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 107 KFKS 2018/37 

Hyresavtal för Nya Stavsborgsskolan och tillägg till 
fastighetsöverlåtelseavtal 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige ingår tilläggsavtal till tidigare tecknat fastighetsöverlåtelseavtal samt 
därtill hörande hyresavtal för Stavsborgsskolan. 

Ärende 
I december 2016 överlät Nacka kommun ett antal fastigheter till Hemsö-koncernen, 
däribland Stavsborgsskolan. I fastighetsöverlåtelseavtalet har Stavsborgsskolan definierats 
som ett utvecklingsprojekt innebärande rivning av befintlig byggnation för uppförande av 
nya byggnader med dubblerad kapacitet. Kommunen har avropat projektet i juni 2017. 
 
I fastighetsöverlåtelseavtalet anges principer för ett kommande hyresavtal avseende den nya 
Stavsborgsskolan. Bland annat anges att hyran ska vara produktionskostnadsbaserad och 
därmed bestämmas slutligt först när projektet är avslutat. Ett framtaget förslag till nytt 
hyresavtal i enlighet med fastighetsöverlåtelseavtalet presenterades för kommunstyrelsen i 
februari 2018. 
 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet med uppdrag att bland annat se över 
lokalprogrammet för ökad yteffektivitet. Ett omtag har gjorts med lokalprogrammet, 
tillsammans med Välfärd skola, som har lett till att ytan per elev minskat från cirka 11 
kvadratmeter per elev till cirka 8 kvadrameter. Kommunen och Hemsö har även kommit 
överens om att övergå till en fast hyra. Det nya förslaget till hyresavtal ger en skola med 
kapacitet för drygt 1 200 elever samt en fullstor och en mindre idrottshall. Hyran uppgår till 
27,5 miljoner kronor per år med hyresrabatter om sammanlagt 12 miljoner kronor de första 
tre åren. Hyrestiden är 25 år.  
Under produktionstiden kommer skolan att evakueras till tillfälliga lokaler på den 
intilliggande Strandparksskolan.  

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning den 30 april 2020 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 april 2020, §73 
Utkast till tilläggsavtal till fastighetsöverlåtelseavtal, bilaga 1 
Utkast till hyresavtal, bilaga 2 samt underbilagor 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till enheten för fastighetsförvaltnings förslag. 
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade avslag på tilläggsavtalet som syftar till mindre yta per 
barn. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) 
och Esa Örmä (SD).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med enheten för fastighetsförvaltnings förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är bra och viktigt att vi på KSSU fick tydliga svar att man bygger 
den nya skolan på så sätt att det både finns ett bra och fungerande skolbibliotek och att 
lokalerna byggs så att de kommer att kunna användas av både kultur och fritidsaktiviteter. 
Vi kommer noga fortsätta och bevaka detta. Vi vill också vara tydliga med att dessa lokaler 
skall ses som ett komplement till övriga kulturlokaler och att det förslag som nyligen 
presenterades av boende i Älta på nya fungerande kulturlokaler i centrum är det absolut 
bästa alternativet. Vi tycker att den kvadratmeteryta som föreslås egentligen är för lite och 
vi hade gärna sett att lärarfacken fått tycka till om de nya lokalerna innan kommunen 
tecknar hyresavtal.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Förslaget till nytt hyresavtal för Stavsborgskolan är en effekt av gjorda affärer vilket ger en 
mycket stor hyreshöjning jämfört med nuvarande hyra och andra skolors hyror. En av 
lösningarna för att mildra effekten av tidigare fattade beslut blir att minska på lokalens 
storlek till 8 m2 per barn i den vardagliga skolmiljön. Till det ska sen lärare ha samma lilla 
utrymme och därmed arbetsmiljö. Det kan innebära att skolan blir för liten och trång för 
nämnda elevantal (1200) och att arbetsmiljön inte blir tillfredställande. Trängsel med buller 
skapar mycket stress som ökar behovet av lugna rum och tysta platser även på en skola. 
För kontorslokaler är det krav på lugna tysta miljöer även om det inte är uttryckt i m2. Om 
det inte redan är gjort borde arbetsgivaren tillsammans med fackföreningarna och berörd 
personal göra en risk och konsekvensanalys av vad den minskade lokalstorleken kan 
medföra för risker och att arbetsgivaren planerar för åtgärder redan i byggskedet där 
problem kan byggas bort innan de uppstår.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna tillstyrker beslutet, men vill anteckna till protokollet att 
genomsnittliga lokalytan per elev är på gränsen till det acceptabla.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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”Upprinnelsen till denna situation är att de borgerliga partierna har sålt välfärdsfastigheter 
som skolor, äldreboende och idrottshallar till privata aktörer, i en sk ”Sale and Leaseback”-
affär där fastigheten säljs och sedan förbinder sig kommunen att hyra tillbaka lokalerna. 
Denna typ av affär förekommer i näringslivet när ett bolag har akut behov av snabba 
pengar exempelvis som en sista lösning för att undvika konkurs. Biltillverkaren SAAB 
gjorde detta i ett sista försök att undvika konkurs. Att riskera högre hyror och minskad 
rådighet för Nackaborna över den välfärdsverksamhet som de betalar för var, en kortsiktig 
och oaktsam affär som Socialdemokraterna röstade emot. 
Icke desto mindre behöver nya skolor byggas, trots de borgerliga partiernas oaktsamma 
hantering av skattebetalarnas medel. Avsikten med detta tilläggsavtal är att kunna dra ner 
kostnaden för kommunen. Det är bra. Alla vill ha en lösning som kostar mindre, så även vi 
Nackabor och Socialdemokrater förstås. 
Men fråga uppstår vad kommunen egentligen håller på med? Våra elever måste vara värda 
mer än en kvadratmeteryta som är under vad som rekommenderas. I tilläggsavtalet till 
hyresavtalet med Stavsborgsskolan har man nu utgått från att eleverna ska få 8 kvm yta per 
elev istället för det tidigare 11 kvm. Rekommenderad yta är 10-14 kvm per elev i en skola. 
Lokaler för förskolebarn har ännu större rekommenderad yta per barn. Denna skola är 
tänkt att beroende på demografi och behov också kunna fungera för förskolebarn. Det är 
svårt för oss att se hur ytan skulle optimeras så effektivt att 8 kvm är godtagbart. Att våra 
barn återigen bortprioriteras är tydligt. Vi har tidigare noterat hur skolmiljön i Nacka sakta 
men säkert nedmonteras för att göra plats för besparingar. Det är nästan provocerande när 
kommunens politiska ledning slår sig för bröstet varje gång årsbokslutet visar på plus. Att 
Nacka kommun har valt att sälja sina fastigheter för att tjäna in pengar är som alltid en dålig 
affär för våra barn. Vi har tidigare pekat på dåliga skolgårdar, smutsiga toaletter, skolor med 
renoveringsbehov, för små fritidslokaler. Här finns en tydlig skiljelinje mellan Moderaterna 
och Socialdemokraterna. Vi tycker att man ska investera i välfärden och i framtiden. 
Moderaterna förordar skattesänkning och utförsäljning på det mesta. Marknaden är ett 
utmärkt verktyg om politiken förmår att vara den styrande kraften. Moderaterna tror att 
samma goda effekt kan nås genom att låta marknaden vara både tjänaren och herren. Det 
är inte rationellt, hållbart eller kvalitativt och barnen får betala priset. 
Därför avslår vi just detta förslag och efterlyser ett förslag som bättre tar hänsyn till 
barnens och medarbetarnas behov utöver att kunna erbjuda en mer kostnadseffektiv 
lösning. 
Vidare borde detta tydligt adresseras under rubriken ”konsekvenser för barn” eftersom det 
är en direkt minskning av ytan. Meningen med “Konsekvenser för barn” är inte att det 
enbart ska handla om ett “säljande argument” utan en objektiv formulering. 
Vi förutsätter att det i det fortsatta arbetet med utformning av lokaler och funktioner 
säkerställs möjlighet för delad användning för kultur- och fritidsverksamhet. Vi vill se 
större kulturutrymmen i nya centrumanläggningen. Utöver det blir Stavsborgsskolan ett 
viktigt komplement till olika typer av verksamheter.” 
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§ 108 KFKS 2020/281 

Justering av tidplan för införande av elnätsavgifter 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
1. Kommunfullmäktige noterar att den rådande pandemin med Covid-19 påverkar 
Nacka energi AB:s möjlighet att införa nya elnätsavgifter för säkringsgrupperna 16- 
63 ampere som, enligt kommunfullmäktiges beslut av 16 september 2019 
(2019 / 155 § 307), ska börja gälla den 1 juli 2020. 
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att de nya elnätsavgifterna för säkringsgrupperna 16- 
63 ampere ska träda i kraft först när Nacka energi AB har de personella och 
tekniska förutsättningarna för införande av de nämnda säkringsgrupperna. 
Kommunfullmäktige delegerar därför till Nacka energi AB att utifrån givna ramar 
besluta om när elnätsavgifterna för säkringsgrupperna 16-63 ampere ska börja 
gälla. 

Ärende 
Den rådande pandemin med Covid-19 påverkar Nacka energi AB:s möjlighet att införa nya 
elnätsavgifter för säkringsgrupperna 16-63 ampere som, enligt kommunfullmäktiges beslut 
av 16 september 2019, ska börja gälla den 1 juli 2020. Anledningen till att Nacka Energi AB 
inte bedöms kunna införa de aktuella avgifterna beror på väsentlig risk för personalbortfall 
hos bolaget och bolagets underleverantörer. Likaså är bedömningen att det är svårt att få 
den uppmärksamhet hos kunderna under april till juni, då huvuddelen av 
kommunikationen är planerad för ett införande från och med 1 juli. Pandemin har också 
medfört försening av både leveransen av teknisk utrustning i form av nya elmätare samt 
installation. Eftersom projektet med mätarbytare är försenat behövs fler gamla mätares 
mätvärden kvalitetssäkras innan debiteringen enligt den nya effekttariffen kan ske. Med 
anledning av nämnda omständigheter bör de nya elnätsavgifterna för säkringsgrupperna 16- 
63 ampere träda i kraft först när Nacka energi AB har de personella och tekniska 
förutsättningarna för införande av de nämnda säkringsgrupperna. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §40 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och Nacka Energi AB, daterad den 14 april 
2020 
Bilaga 1 Styrelsehandling Nacka Energi AB den 14 april 2020 
Bilaga 2 Protokoll Nacka Energis styrelsemöte 14 april 2020 
 



 
20 (104) 

 4 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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§ 109 KFKS 2020/281 

Utökning av checkräkningskredit för Nacka vatten och 
avfall AB samt Nacka Energi AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
1. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny checkkreditlimit för år 2020 för 
Nacka vatten och avfall AB till 100 miljoner kronor. 
 
2. Kommunfullmäktige beslutar att fastställa ny checkkreditlimit för år 2020 för 
Nacka Energi AB till 100 miljoner kronor. 

Ärende 
Under 2020 har Nacka vatten och avfall AB övertagit investeringar från Nacka kommun 
och därmed utökat sin balansräkning. Den ökade omslutningen på investeringarna medför 
ett ökat behov av checkräkning. Till sitt förfogande har Nacka Energi AB och Nacka 
vatten och avfall AB idag en checkräkningskreclit på 70 miljoner kronor vardera. Nivån på 
de befintliga checkräkningslimiterna för bolagen är i nuläget desamma som för 2019. 
Därutöver medför utvecklingen kring Corona/ Covid-19-pandemin betydande 
konsekvenser för många i samhället. Effekten av Corona kommer att påverka likviditeten 
hos kommunens bolag i de fall inbetalningar försenas eller uteblir (vid konkurs). 
Omfattningen av detta är idag oviss. 
 
Mot denna bakgrund föreslås därför att Nacka vatten och avfall AB och Nacka Energi AB 
får en utökning av befintlig checkkreclitlimit på 70 miljoner kronor per bolag till 100 
miljoner kronor per bolag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §41 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 6 
april 2020 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det bara finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag – 
och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  
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§ 110 KFKS 20 I 7 /285 

Detaljplan för Myrsjö sportcentrum, del av fastigheterna 
Rensättra 2:3 och Rensättra 6: I i Boo 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Myrsjö sportcentrum. 

Ärende 
Detaljplaneförslaget för Myrsjö sportcentrum tillstyrktes den 18 mars 2020, § 48, av miljö-
och stadsbyggnadsnämnden och kommunstyrelsen ska nu ta ställning till om 
kommunfullmäktige ska föreslås anta detaljplanen. 
Syftet med detaljplanen är att utveckla Myrsjö sportcentrum genom att tillskapa ytor för 
idrottsändamål. Planförslaget möjliggör att till exempel en simhall, en ishall och en sporthall 
tillskapas samtidigt som befintliga rackethallar och förskola kvarstår samt att rackethallen 
eventuellt utökas. Planförslaget innehåller en stor andel natur- och parkmark som syftar till 
att på ett varsamt sätt möta angränsade blivande naturreservat och utgöra buffertzon mot 
befintlig bebyggelse, samt hantera dagvatten. 
Enheten för strategisk stadsutveckling anser att de kommunala intressena så som de angavs 
i startpromemorian och i kommunstyrelsens yttrande över samrådsförslaget har 
tillgodosetts. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 april 2020, §66 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 30 mars 2020, reviderad 
den 8 april 2020 
Tjänsteskrivelse tillstyrkan MSN 
Granskningsutlåtande MSN 
Plankarta 
Planbeskrivning 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet 
instämde Mats Gerdau (M), Karin Teljstedt (KD) och Hans Peters (C). 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi vill påminna om att Socialdemokraterna föreslog att badhuset skulle ligga i Orminge C, 
för att kunna bidra till ett mer levande centrum med aktiviteter, ökad livskvalitet för 
invånarna och bättre möjligheter för näringslivet. Det hade gett större möjligheter att få fler 
viktiga och nödvändiga idrottsytor i Myrsjö.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När placeringen av badet var uppe till beslut första gången ville vi i Miljöpartiet att det 
skulle placeras vid Orminge centrum istället. Där är det är fler som bor på gångavstånd och 
det är lättare att ta sig dit både med kollektivtrafik och cykel. Eftersom Miljöpartiets förslag 
röstades ner då, får vi nu försöka placera in alla funktioner och bygga ut Myrsjö istället. 
Risken är att det mer perifera och sämre kollektivtrafikläget gör att fler tar bilen, och det 
krävs större parkeringsytor. Här är det en flexibel plan som öppnar för olika lösningar men 
som också gör att det blir oklart hur det i slutändan kommer bli och gestalta sig. Det blir 
svårt för omkringboende som påverkas att se hur det blir men det blir också extra viktigt 
att ha en god dialog med alla parter så att t.ex. rackethallen kan ges rimliga 
utvecklingsmöjligheter. 
Myrsjö sportcentrum är ett välkommet tillskott vad gäller idrottsplatser i Nacka. Det byggs 
mycket även i Orminge och om detta sportcentrum ska ta emot Nackabor både från 
närområdet och centrala Nacka så måste detta tas höjd för kapacitetsmässigt på olika sätt 
samtidigt som det blir viktigt med kommunikationer dit med annat fokus än bilen. 
Miljöpartiet hade också velat se skarpare krav på byggnader, utöver gestaltningen med 
kulörval eller hur entréerna ska se ut, som planen idag reglerar. Om vi menar allvar med 
våra miljö- och klimatmål så måste vi också våga ställa miljö- och klimatkrav, särskilt när vi 
själva bygger, och här har Kommunen som beställare möjlighet att göra just detta. 
När vi bygger är det också viktigt att vi tydligt lyfter upp de gröna sambanden och de 
förstärkningsåtgärder som behöver göras. Vi behöver också titta på sambanden med andra 
detaljplaner, för att inte förlora det övergripande perspektivet och stärka även svaga gröna 
kilar för att säkra biologisk mångfald. Här är sambanden mellan Myrsjön, den sumpskog 
som finns idag och Abborrträsk särskilt viktiga vad gäller skyfallshantering och dagvatten. 
Miljöpartiet vill att kommunen ställer krav på utformningen av skelettjordar och i 
planbestämmelser specificerar djup och andra relevanta parametrar som har betydelse för 
dagvattenhanteringen. I denna plan är tanken dessutom att fördröja skyfall på en 
konstgräsplan som här blir översvämningsyta. Eftersom fotbollsplanen kommer att 
användas som översvämningsyta vid skyfall kan vi inte använda plastgranulat här eftersom 
plastpartiklar från planen då kan ta sig vidare ut i vattensystemen. Vi ställer oss frågan om 
det inte vore bättre att låta parkeringsytorna bestå av armerat gräs istället för asfalt för att 
förbättra dagvattenhanteringen än att förlita sig till en översvämmad fotbollsplan.” 
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§ 111 KFKS 2020/117 

Exploateringsavtal för Fisksätra Entré, fastigheterna 
Erstavik 26:1, 26:109–118 med flera i Fisksätra 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att ingå föreslaget 
exploateringsavtal med KB Josefina IB, KB Josefina EV2 och Stena Sessan Nacka AB. 

Ärende 
Ärendet återremitterades i kommunfullmäktige 2020-04-20 § 98 genom en så kallad 
minoritetsåterremiss. Återremissens syfte är att detaljplanen omarbetas på ett antal punkter 
som bland annat handlar om en minskad exploateringsgrad, en högre prioritering av lokaler 
för kultur- och fritidsverksamhet, att äldreboendet flyttas till centrum, att förskolan ges en 
annan placering, att torget inte bör bebyggas, att större hänsyn tas till områdets karaktär vid 
placering av ny bebyggelse, att ingen biltrafik tillåts inne på bostadsgårdar och att 
dagvattenhanteringen inte innebär en ökad belastning på recipienten. 
 
I planärendet bereds samtliga punkter som är angivna i kommunfullmäktiges beslut om 
återremiss. Sammantaget bedömer planenheten att förslaget till detaljplan har utformats i 
enlighet med detaljplanerprogram för Fisksätra, övriga översiktliga planer för området och 
uppfyller bostadsmålet för projektet. Mot den bakgrunden föreslås kommunstyrelsen 
besluta att föreslå kommunfullmäktige att anta planförslaget för Fisksätra entré utan att 
någon omarbetning görs. Då förslaget är att inte omarbeta detaljplanen föreslås heller inte 
Exploateringsavtalet omarbetas. 
 
Exploatören är genom bolag ägare till fastigheterna Erstavik 26:109-111, 26:113, 26:115, 
26:117-118 (Stena Sessan Nacka AB), Erstavik 26:114 och 26:426 (KB Josefina EV2), 
Erstavik 26:112 (KB Josefina IB) i Nacka kommun och avser att uppföra ny bebyggelse för 
bostäder, verksamheter och servicefunktioner inom området. 
 
Exploateringsavtalet reglerar rättigheter och skyldigheter mellan parterna inom detaljplan 
Fisksätra Entré, ärendenummer KFKS 2017/746. För att Detaljplanen ska kunna 
genomföras krävs fastighetsregleringar samt till-, om- och nybyggnation av allmänna 
anläggningar, anläggningar för vattenförsörjning och avlopp samt andra åtgärder. 
 
Parterna är överens om att kostnaderna för Kommunens åtagande för utbyggnad av 
allmänna anläggningar inom Exploateringsområdet och kostnader för 
fastighetsbildningsåtgärder, på de villkor som följer av exploateringsavtalet, ska belasta 
Exploatören. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 29 april 2020 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 20 april 2020, §98 
Exploateringsavtal för Fisksätra Entré, fastigheterna Erstavik 26:1, 26:109-118 med flera i 
Fisksätra inklusive bilagor 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från exploateringsenheten Nacka. I yrkandet 
instämde Hans Peters (C) och Karin Teljstedt (KD). 
 
Helena Westerling (S) yrkade att ärendet skulle återremitteras med motiveringen att följa 
omarbetning av detaljplanen för Fisksätra entré. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V) 
och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit återremissyrkandet. 
 
Därefter fann ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med förslaget från 
exploateringsenheten Nacka. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att han inte deltar i beslutet.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet anser att Nacka kommun måste börja lyfta in andra områden och krav i 
exploateringsavtalen, något som även skulle ha kunna gjorts här. Att lyfta in miljö och 
klimat i exploateringsavtalen visar på Nacka kommuns ambition och vilja vad gäller 
byggandet av ett hållbart samhälle. Byggande kan leda till stor belastning på miljö och 
klimat samtidigt som det finns stora möjligheter att skapa ett hållbart samhälle från 
grunden. 
Energianvändning och utsläpp av växthusgaser vid både byggande och drift av färdiga 
byggnader utgör idag en betydande del av kommunens miljö- och klimatpåverkan men det 
behöver inte vara så. Det är nu eller aldrig om vi ska lyckas vända utvecklingen och nå 
riksdagens klimatmål om netto-noll-utsläpp till år 2045 och bidra till att rädda planeten. I 
en expansiv kommun som Nacka är det därför viktigt att arbeta med klimatfrågan i 
samband med alla bebyggelse- och infrastruktursatsningar. 
Kommunen har en politiskt antagen en strategi där miljö- och klimatarbetet ska förankras 
tidigt i alla byggprojekt. Olika prioriteringar och identifiering av mål och konkreta åtgärder 
ska enligt strategin ske i en öppen dialog mellan kommunen och respektive byggaktör 
redan vid framtagandet av exploateringsavtal. Processen ska även till alla tillämpliga delar 
präglas av ambitionerna i Agenda 2030. Tanken är också att det ska ske ett utbyte av goda 
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exempel på hållbarhetsåtgärder mellan kommunen och byggaktören som sedan kan 
vidareutvecklas i kommande projekt. 
Kommunfullmäktige har beslutat om att Nacka ska bidra till att minska den globala 
klimatpåverkan genom att sänka sina direkta och indirekta utsläpp av växthusgaser. Trots 
en politiskt beslutad strategi om att genom samverkan och krav driva på för en hållbar 
utveckling finns i det här exploateringsavtalet inga skrivningar om vare sig miljöcertifierade 
byggnader eller hållbart byggande enligt kommunens egna miljö- och klimatambitioner.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
"Återremissyrkandet beskriver de invändningar som Vänsterpartiet har mot planen 
Fisksätra entre. Vår huvudinvändning är att den ny- och kompletteringsbyggnation som 
avses göras i Fisksätra måste kunna upplevas som positiv av de nuvarande Fisksätraborna. 
Så uppfattar inte vi att planen är, därför kan vi inte acceptera att den släpps igenom. Det är 
intressant att när Fisksätraborna, som bor i ett av Sveriges tätast bebyggda områden, har 
invändningar mot hög exploatering, då finner det inte gehör. När däremot de boende kring 
Saltsjöbadens centrum hade samma invändningar mot den planerade byggnationen där, då 
ändrades snabbt direktiven för den planen. 
Det är också av största vikt att de som kommer byggas i planen bidrar på ett positivt sätt 
till att Sverige och Nacka når sina mål om att begränsa utsläppen av växthusgaser till 
nettoutsläpp noll år 2045. Datumet för det är gott och väl inom byggnadernas livslängd och 
de behöver alltså anpassas i materialval och energiåtgång så att målen är möjliga att nå. Det 
bör kunna lösas i exploateringsavtalet, överenskomma om att Nackas och Sveriges klimat 
och miljöambitioner behöver genomföras i den planerade bebyggelsen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas yrkande på återremiss. Det är väldigt viktigt 
nu när Fisksätra växer ytterligare att det sker i samverkan med de boende och de föreningar 
som är verksamma i området. Nackalistan vill poängtera vikten av att bygga ett samhälle 
med träffpunkter, idrott- och fritidsplatser, kulturliv och ett levande lokalsamhälle. Det 
finns mycket som är bra i planerna men vi är övertygade om att om man lyssnat på de 
boende i ett tidigare skede så hade man kunnat göra det ännu bättre.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Vi välkomnar den nya detaljplanen för Fisksätra entre. Detaljplanen möjliggör ny 
bostadsbebyggelse med både hyresrätter och bostadsrätter, ett äldreboende, en förskola 
samt lokaler för verksamheter - allt i ett kollektivtrafiknära läge med både bussar 
ochSaltsjöbanan. Fisksätra är ett område med stora möjligheter och den utveckling som 
den här detaljplanen medför stärker området ytterligare. 
Förslaget till ny detaljplan överensstämmer med de intentioner som pekats ut i både 
Nackas översiktsplan och det planprogram för Fisksätra som en politiskt enig 
kommunstyrelse antog 2013. I all utveckling, oavsett var i Nacka den sker, är det viktigt 
med långsiktighet och kontinuitet. Vi beklagar därför att flera partier avviker från den linje 
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de stod bakom i samband med antagandet av både översiktsplan och detaljplaneprogram. 
Under planarbetets gång har stor vikt lagts på gestaltningen. Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden agerade tidigt för att säkerställa en arkitektur som skiljer sig från 
befintlig bebyggelse och som skapar en ny årsring för Fisksätra. Centrumområdet präglas 
idag av i princip enbart hyresrätter och genom att den planerade bebyggelsen till del 
kommer att bestå av bostadsrätter, skapas en större variation av upplåtelseformer vilket vi 
ser positivt på. 
Tillsammans med den nya sporthall som planeras i Fisksätra, Viktor Rydbergs etablering 
samt tillkommande bostäder och service skapar det en bra helhet som för Fisksätras 
utveckling framåt." 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för Moderaterna, 
Gunilla Grudevall-Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Även om vi inte ställer oss bakom vare sig exploateringsavtalet eller detaljplanen för 
Fisksätra entre anser vi att det i exploateringsavtal generellt, och särskilt för detta område 
borde skrivas in att vi från kommunens sida har starka önskemål att det byggs klimatsmart. 
Det är för oss självklart att man ska kunna skriva in denna typ av direktiv, även om det inte 
är juridiskt bindande. Att enbart förlita sig exploatörers vilja och intresse är inte tillräckligt, 
vi ska också framhäva vad vi anser är viktigt för Nacka och Nackaborna.” 
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§ 112 KFKS 2017/746 

Detaljplan för Fisksätra entré, fastigheterna Erstavik 
26:1, 26:109-118 med flera i Fisksätra 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar detaljplanen för Fisksätra entré. 

Ärende 
Planförslaget omfattar sju tillkommande kvarter för i huvudsak bostadsändamål. Totalt 
bedöms området inrymma cirka 375 lägenheter i flerbostadshus, ett äldreboende med cirka 
70 lägen-heter och en förskola med sex avdelningar. Utbyggnaden av centrum omfattar 
cirka 3000 kvadratmeter lokaler. Fisksätravägen avses byggas om till en mer levande 
lokalgata med trottoarer, cykelbana samt upphöjda övergångsställen mot stationen vilket 
förbättrar möjligheten att korsa Fisksätravägen, och ökar tillgängligheten till stationen och 
målpunkter norr om Saltsjöbanan. Vid centrum tillskapas ett entrétorg som ligger i 
anslutning till buss-hållplats och övergångsställe till Fisksätra station. 
 
Ärendet återremitterades i kommunfullmäktige 2020-04-20 § 99. Återremissens syfte är att 
detaljplanen omarbetas på ett antal punkter som bland annat handlar om en minskad 
exploateringsgrad, en högre prioritering av lokaler för kultur- och fritidsverksamhet, att 
äldreboendet flyttas till centrum, att förskolan ges en annan placering, att torget inte bör 
bebyggas, att större hänsyn tas till områdets karaktär vid placering av ny bebyggelse, att 
ingen biltrafik tillåts inne på bostadsgårdar och att dagvattenhanteringen inte innebär en 
ökad belastning på recipienten.  
 
Planenheten har utarbetat en detaljplan i enlighet med startpromemoria i syfte att förtäta 
Fisksätras lokala centrum med fler bostäder och verksamheter för att på ett mer hållbart 
sätt nyttja den mark som idag främst används för parkering samt att skapa en mer attraktiv 
offentlig miljö som är tryggare och säkrare att vistas i och att ordna fler kopplingar mellan 
målpunkter i närområdet. 
 
Antalet bostäder har prövats under planprocessen och visar att det är möjligt att uppnå en 
god gestaltning och hänsyn till den befintliga miljön. Detaljplanen möjliggör även en 
utökning av centrumfastigheten vilket skapar utrymme för fler lokaler. Vid utarbetandet av 
detaljplanen har områdets lämplighet prövats utifrån målet om en god markanvändning, 
placering, helhetsverkan och miljö för både Fisksätrabor och kommande boende. Stor 
hänsyn har tagits till att det ska bli ett tryggt och säkert område som är väl integrerat med 
nuvarande bebyggelse.  
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I ärendet bereds även samtliga punkter som är angivna i kommunfullmäktiges beslut om 
återremiss. Sammantaget bedömer planenheten att förslaget till detaljplan har utformats i 
enlighet med detaljplanerprogram för Fisksätra, övriga översiktliga planer för området och 
uppfyller bostadsmålet för projektet. Mot den bakgrunden föreslås kommunstyrelsen 
besluta att föreslå kommunfullmäktige att anta planförslaget för Fisksätra entré utan att 
någon omarbetning görs. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från planenheten den 28 april 2020 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige den 20 april 2020, §99 
Detaljplanekarta med planbestämmelser 
Planbeskrivning inklusive bilagor 
Bilaga 1: Fastighetskonsekvensbeskrivning 
Granskningsutlåtande 
Gestaltningsprogram 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från planenheten. I yrkandet instämde Sidney 
Holm (MP), Hans Peters (C), Karin Teljstedt (KD). 
 
Helena Westerling (S) yrkade att ärendet skulle återremitteras med följande motivering. 
 
"Ärendet återemitteras för omarbetning av planen med hänvisning till att det är positivt att 
nya bostäder tillkommer i Fisksätra men de nya byggnaderna får inte innebära en 
försämring av miljön för befintlig befolkning. Vid omarbetningen ska följande ändras: 
• Fisksätra är ett av landets tätast befolkade områden. Därför bör 
exploateringsgraden i planen minskas. Inriktningen ska vara lokaler för olika 
verksamheter, särskilt för kultur och fritid, prioriteras. 
• Torget mellan nuvarande centrum och kyrkan ska inte få bebyggas annat än några 
meter söder om nuvarande centrumbyggnad. Ekarna på Fisksätra torg ska ges 
skydd i planen. 
• Den planerade förskolan ges annan plats i Fisksätra så att den gröna gårdsytan där 
förskolans uteutrymme planeras får fortsätta att vara ett grönutrymme för de 
boende i området. Det kan innebära att planområdet kan behöva utvidgas. 
• Den ursprungliga utformningen av området gav en luftig och öppen miljö med 
utsikt mot vattnet. Iden i planen att sluta kvarteren medför att de kulturhistoriska 
värdena i den ursprungliga utformningen av området förvanskas och ger de 
nuvarande boende en sämre miljö. De hus som medges byggas på de nuvarande 
parkeringsplatserna ska orienteras med hänsyn till områdets karaktär. 
• Förändringen av centrum ska medge att där finns plats för de behov Fisksätra 
folkets hus har inklusive en större samlingssal av typen "black box". Det tänkta 
äldreboendet bör placeras i anslutning till centrum. 
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• Blandning av gående och biltrafik sker i praktiken sällan på de gåendes villkor och 
innebär en kraftigt försämrad säkerhet för barnen i området. Planen omfattar en 
syn på att biltrafik och parkering är något som ger liv åt området. Vi vill att trafik 
inne i bostadskvarteren tas bort ur planen och att ingen blandning av gående och 
biltrafik ska finnas. 
• Den planerade dagvattenhanteringen kommer att innebära en ökad belastning på 
recipienten. Planen ska ställa krav på att dagvattenhanteringen ska utföras så att 
områdets totala belastning på recipienten inte ökar. 
I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen hade avslagit återremissyrkandet. 
 
Därefter fann ordföranden att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med förslaget från 
planenheten. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker mycket är bra i detaljplanen, bland annat nya bostäder i 
kollektivtrafiknära läge och bättre koppling till Saltsjöbanans station. Det finns dock en hel 
del som kan bli bättre, särskilt det exploateringsavtal som är kopplat till denna detaljplan 
där vi hade velat se att kommunens miljö- och klimatambitioner lyftes in. I en expansiv 
kommun som Nacka är det viktigt att arbeta med klimatfrågan i samband med alla 
bebyggelse- och infrastruktursatsningar. 
Ett sätt att radikalt sänka miljö- och klimatpåverkan är att bygga klimatsmarta hus i 
massivträ med negativa utsläpp av koldioxid istället för betonghus som driver på 
klimatförändringen. Tyvärr motverkar denna detaljplan detta genom regleringar som 
gynnar klimatpåverkande betonghus och missgynnar klimatsmarta trähus. Om vi utgår från 
betonghusens mått i våra detaljplaner så är det betonghus och ökade utsläpp av 
växthusgaser vi kommer få. Detaljplaner med hushöjder och antal våningsplan anpassade 
efter de Klimatsmarta trähusens 25 cm tjockare bjälklag måste istället bli normen som alla 
detaljplaner utgår ifrån. En massivträstomme är idag billigare att bygga än en i betong men, 
om detaljplanen har regleringar som gör att det går att bygga ett våningsplan extra med 
betongstomme väljer byggherren oftast det eftersom det blir fler lägenheter att sälja/hyra 
ut. Miljöpartiet vill att klimatsmarta trähus ska vara normen alla detaljplaner utgår ifrån. 
Att detaljplanera bostadsområden för människan på 2020-talet betyder att titta på hur 
människor i alla åldrar rör sig, inte fokusera på biltrafik. Här finns både fordonstrafik i 
anslutning till bebyggelsen och gatuparkering, på oskyddade trafikanters –särskilt barns –
bekostnad. Vi ser också återigen hur det planeras för en stor förskolenhet och en liten gård, 
även om planeringen med bostäder för äldre och förskola tillsammans är intressant trots de 
utmaningar som finns. Det som lockar i staden är mötesplatser för människor och 
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konsumtion av upplevelser och skapande. Även här behöver kulturen ges tillräckliga ytor så 
att konsumtion och produktion av kultur kan ske i ett sammanhang.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Återremissyrkandet beskriver de invändningar som Vänsterpartiet har mot planen 
Fisksätra entre. Vår huvudinvändning är att den ny- och kompletteringsbyggnation som 
avses göras i Fisksätra måste kunna upplevas som positiv av de nuvarande Fisksätraborna. 
Så uppfattar inte vi att planen är, därför kan vi inte acceptera att den släpps igenom. Det är 
intressant att när Fisksätraborna, som bor i ett av Sveriges tätast bebyggda områden, har 
invändningar mot hög exploatering, då finner det inte gehör. När däremot de boende kring 
Saltsjöbadens centrum hade samma invändningar mot den planerade byggnationen där, då 
ändrades snabbt direktiven för den planen. 
Det är också av största vikt att de som kommer byggas i planen bidrar på ett positivt sätt 
till att Sverige och Nacka når sina mål om att begränsa utsläppen av växthusgaser till 
nettoutsläpp noll år 2045. Datumet för det är gott och väl inom byggnadernas livslängd och 
de behöver alltså anpassas i materialval och energiåtgång så att målen är möjliga att nå. Det 
bör kunna lösas i exploateringsavtalet, överenskomma om att Nackas och Sveriges klimat 
och miljöambitioner behöver genomföras i den planerade bebyggelsen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan instämmer i Socialdemokraternas yrkande på återremiss. Det är väldigt viktigt 
nu när Fisksätra växer ytterligare att det sker i samverkan med de boende och de föreningar 
som är verksamma i området. Nackalistan vill poängtera vikten av att bygga ett samhälle 
med träffpunkter, idrott- och fritidsplatser, kulturliv och ett levande lokalsamhälle. Det 
finns mycket som är bra i planerna men vi är övertygade om att om man lyssnat på de 
boende i ett tidigare skede så hade man kunnat göra det ännu bättre.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
"Vi välkomnar den nya detaljplanen för Fisksätra entre. Detaljplanen möjliggör ny 
bostadsbebyggelse med både hyresrätter och bostadsrätter, ett äldreboende, en förskola 
samt lokaler för verksamheter - allt i ett kollektivtrafiknära läge med både bussar och 
Saltsjöbanan. Fisksätra är ett område med stora möjligheter och den utveckling som den 
här detaljplanen medför stärker området ytterligare. 
Förslaget till ny detaljplan överensstämmer med de intentioner som pekats ut i både 
Nackas översiktsplan och det planprogram för Fisksätra som en politiskt enig 
kommunstyrelse antog 2013. I all utveckling, oavsett var i Nacka den sker, är det viktigt 
med långsiktighet och kontinuitet. Vi beklagar därför att flera partier avviker från den linje 
de stod bakom i samband med antagandet av både översiktsplan och detaljplaneprogram. 
Under planarbetets gång har stor vikt lagts på gestaltningen. Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden agerade tidigt för att säkerställa en arkitektur som skiljer sig från 
befintlig bebyggelse och som skapar en ny årsring för Fisksätra. Centrumområdet präglas 
idag av i princip enbart hyresrätter och genom att den planerade bebyggelsen till del 
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kommer att bestå av bostadsrätter, skapas en större variation av upplåtelseformer vilket vi 
ser positivt på. 
Det är viktigt att bevaka möjligheterna till parkering under byggnationen för 
Fisksätraborna. I nuläget är vi trygga med de åtgärder som Stena Fastigheter har presenterat 
tillsammans med SL:s åtgärder för en utökad kollektivtrafik i området som kommer att öka 
framkomligheten utan bil i framtiden. 
Tillsammans med den nya sporthall som planeras i Fisksätra, Viktor Rydbergs etablering 
samt tillkommande bostäder och service skapar det en bra helhet som för Fisksätras 
utveckling framåt." I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för 
Moderaterna, Gunilla Grudevall-Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för 
Kristdemokraterna. 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi avslår förslaget till utbyggnad av bostäder i ett redan väldigt tättbebyggt område. Delar 
av den föreslagna byggnationen, exempelvis ett äldreboende och en förskola, borde vara 
möjligt. Det blir en mångfald som skapar en blandad stadsdel. I övrigt borde marken istället 
kunna utvecklas till andra användningsområden som kommer de boende till del, t.ex. i 
form av fritid, kultur, konst, publika mötesplatser. 
Ungefär var tionde Nackabo bor i Fisksätra. Det är ett område med stor potential och 
berikande mångfald. Vår inriktning har hela tiden varit att allt bostadsbyggande i området 
måste följas upp av ordentligt utökade möjligheter till rekreation- och idrottmöjligheter, 
samt investeringar i upprustning av området. Därför ville vi i denna plan att 
bostadsbyggandet skulle villkoras av en överbryggning av den barriär som vägen och 
Saltsjöbanan utgör mellan centrumanläggningen och skolan. När detta inte blir möjligt är 
det inte heller hållbart att exploatera denna mark på det sätt som föreslås.” 
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§ 113 KFKS 2019/ 1065 

Motion – Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan 
Motion den 18 november 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslaget i motionen. Motion är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Khashayar Farmanbar m.fl. från Socialdemokraterna har inkommit med ett förslag om att 
Nacka kommun ska verka för att Saltsjöbanan snarast förses med nya moderna vagnar. 
Motionärerna anför att Saltsjöbanans vagnar börjar närma sig slutet av sin tekniska 
livslängd samt att de senaste två höstarna har gett skadade hjul till följd av lövhalka. 
Motionärerna menar att behovet av nya moderna och funktionella vagnar därmed är akut. 
 
Trafikförvaltningen ansvarar genom ett strategiskt och långsiktigt arbete för utvecklingen 
av kollektivtrafiken i Nacka kommun, inklusive att utveckla Saltsjöbanan. För närvarande 
pågår ett upprustningsarbete av Saltsjöbanan som beräknas vara klart 2026. Nacka 
kommun övervakar detta arbete samt verkar i dialog med Trafikförvaltningen för att 
Saltsjöbanan ska förses med nya moderna vagnar. 
 
Natur och -trafiknämnden har berett ärendet och biföll i sitt beslut förslaget från 
trafikenheten: Natur- och trafiknämnden föreslår kommunfullmäktige att det redan pågår 
ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen, samt att motionen i och 
med detta ska anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §50 
Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 18 februari 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 14 januari 2020 
Bilaga Motion - Verka för nya vagnar för Saltsjöbanan (S) 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Esa Örmä (SD), 
Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Gunilla 
Grudevall Steen (L), Mats Gerdau (M) och Karin Teljstedt (KD).  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är positivt att Allianspartierna verkar dela Socialdemokraternas vilja till nya vagnar för 
Saltsjöbanan. Efter våra kontakter med region Stockholm och med andra kommuner, 
exempelvis Stockholm stad, är det dock vår uppfattning att vår kommun behöver kraftigt 
öka sina ansträngningar för att påverka Region Stockholm. Därför vill att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen för att förtydliga att mer ansträngningar 
behöver göras för att nå resultat.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
"Det är mycket angeläget att Saltsjöbanan rustas upp, får ökad turtäthet och fortsätter gå in 
till Slussen. Det är en tydlig linje som Alliansen i Nacka drivit länge och som Alliansen i 
Region Stockholm också driver. De senaste somrarna har Saltsjöbanan stängts av för att 
kunna rustas upp med nya signalanläggningar, säkerhetssystem och upprustade spår och 
broar. Nu pågår ett detaljplanearbete för att kunna bygga fler mötesspår så att tågen ska 
kunna gå oftare. Att modernisera vagnparken finns också med i Regionens planering. 
Det är bra att socialdemokraterna stödjer vår linje, även om intresset verkar lite nyvaknat. 
Det är ju Region Stockholm som ansvarar för kollektivtrafiken och där säger 
socialdemokraterna inget om nya vagnar på Saltsjöbanan i sitt budgetalternativ. Ingenting 
alls om Saltsjöbanan överhuvudtaget faktiskt. Eftersom motionären i detta fall även är 
ledamot av regionfullmäktige så finns ju alla möjligheter att driva frågan där den främst hör 
hemma - i regionfullmäktige. " 
I ovanstående protokollsanteckning från Moderaterna instämde Hans Peters för 
Centerpartiet, Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för 
Kristdemokraterna. 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna är fullt medvetna om att huvudmannaskapet för offentlig 
kollektivtrafik, inbegripet spårtrafik som Saltsjöbanan, är regionalt och inte kommunalt. 
Inte desto mindre blir frågan om de mycket nedslitna vagnarna på Saltsjöbanan en 
kommunal fråga i Nacka, eftersom den berör många nackabor nära, och hela banans 
nuvarande sträckning ligger inom Nacka kommun. Detta öppnar för möjligheten och 
nödvändigheten att Nacka kommun tydligt kommunicerar behovet av nya vagnar på banan 
till regionen och Trafikkontoret, både på politisk nivå och på förvaltningsnivå.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Politikerna i den styrande majoriteten anser att det pågår ett arbete som tillräckligt 
uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. Vi i Miljöpartiet anser att kommunen 
behöver anstränga sig mer. Tyvärr medför dagens användning av äldre ombyggda T-
banevagnar många störningar i trafiken och det kommer bli svårt att införa 12-
minuterstrafik när Saltsjöbanan väl fått sina nya dubbelspår. De äldre vagnarna bullrar 
också mer än moderna tåg vilket gör att det redan idag är svårt att hålla sig inom godkända 
bullernivåer när tågen passerar bostadsbebyggelse.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan vill se moderna, tysta och effektiva vagnar på Saltsjöbanan. De investeringar 
som nu görs i själva saltsjöbanan bör följas av investeringar i nya vagnar med hög 
driftsäkerhet och med så låg bullerpåverkan som möjligt. Vi har inte sett att detta arbete 
pågår och om det är så som det skrivs i tjänstehandlingen att arbete som uppfyller 
intentionen i motionen pågår så skulle vi vilja ha mer konkretisering av vilket arbete som 
görs. Detta är en viktig fråga för många Nackabor och Nackalistan anser att kommunen 
därför måste få löften från regionen om att en modernisering av vagnsparken skall göras.” 
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§ 114 KFKS 2019/924 

Motion – Klimatneutralitet som övergripande mål 
Motion den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att införa klimatneutralitet som ett 
övergripande mål då intentionen med förslaget redan anses hanteras inom ramen för 
kommunens styrmodell och nuvarande fyra övergripande mål. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionen inkom den 7 oktober 2019 från Sidney Holm och Liskulla Zayane (MP), med 
förslag om att Nacka inför klimatneutralitet som ett övergripande mål i kommunens mål 
och resultatstyrning. Motionärerna menar att de pågående klimat-och miljöfrågorna i 
kommunen har blivit lite för mycket i ett stuprör vid sidan av, separat från kommunens 
övriga verksamheter. 
 
Kommunstyrelsens miljöutskott gör bedömningen att Nacka kommuns nuvarande och 
kommande miljö- och klimatarbete rimmar väl med att fullgöra Sveriges åtagande för att 
minska klimatpåverkan och att det därmed inte är nödvändigt att införa klimatneutralitet 
som övergripande mål. 
 
Stadsledningskontoret gör samma bedömning som miljöutskottet om att Nacka kommun 
redan idag kan anses bidra till minskad klimatpåverkan. Ett femte övergripande mål om 
klimatneutralitet i kommunens mål -och resultatstyrning tillstyrks inte då intentionen med 
förslaget redan anses uppfyllas inom ramen för kommunens styrmodell och nuvarande fyra 
övergripande mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §51 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab, daterad den 18 februari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimatneutralitet som övergripande mål (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från KSMU den 21 januari 2020, §6 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
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Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar 
(S), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det krävs kraftfulla åtgärder från landets kommuner om Sverige ska nå upp till 
klimatmålet om klimatneutralitet år 2045. För kommunen krävs att alla verksamheter 
arbetar med detta och med klimatneutralitet som ett övergripande mål för alla kommunens 
verksamheter får frågan mer den tyngd den förtjänar.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet delar helt Miljöpartiets oro för att Nacka Kommuns klimatarbete är för 
lamt för att nå målen om växthusgasutsläpps neutralitet till 2045. Det finns inget som 
indikerar att utvecklingen går åt rätt håll nu, tvärt om, de senast visade resultaten för Nacka 
kommuns utsläpp av växthusgas var oförändrade mot föregående år, trenden är långt ifrån 
den nödvändiga 5-8% minskningen per år som naturvårdsverket anger som nödvändig. 
Vänsterpartiet har lämnat in en stor mängd motioner med liknande ideer som inriktningen i 
denna motion, tex utlysa klimatnödläge, införa en miljönämnd, att alla beslutsunderlag ska 
innehålla en skrivning om koldioxidutsläpp av fattade beslut, förändrade ägardirektiv till 
bolagen. I svaren på dessa motioner beskrivs kommunens aktuella miljö och klimatarbete 
som tillräckliga för att täcka Nackas ansvar av Sveriges del för minskningen av växthusgas 
till 2045. Det finns bara inga siffror som visar det. 
För det andra är det onödigt och farligt långt fram 2045 för att nå nettoutsläpp noll som 
Sverige strävar efter. Det är 2030 som borde vara målet för Nacka att nå målet nettoutsläpp 
noll. Dels för att det behövs för klimatet men också för att som ett av det mest välbärgade 
hörnen i världen kunna visa på positiva exempel. Forskning och näringsliv skulle stimuleras 
av Nackas offensivare mål som kan leda till utveckling av teknik och metoder för att arbeta 
koldioxidsmart.” 
 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna stödjer intentionen i motionen och noterar att alliansen verkar ha 
svängt i sitt motstånd till en koldioxidbudget efter att ha motsatt vårt förslag att införa det 
under budgetfullmäktige. Jag ser därför fram emot att läsa förvaltningens utredning 
gällande en kommunal koldioxidbudget.” 
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§ 115 KFKS 2019/ I 079 

Motion – Sänkt och indexerat arvode för 
förtroendevalda 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 
motivering att arvoden som utges till kommunalråd och oppositionsråd i Nacka kommuns 
jämförelsekommuner ligger på motsvarande nivåer som arvodena för kommunalråd och 
oppositionsråd i Nacka kommun. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har lämnat in en motion med 
förslag om att arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 100 procent av 
prisbasbeloppet varje månad, samt att kommunstyrelsens ordförande ska få ett tillägg på 20 
procent av prisbasbeloppet per månad. Mot bakgrund av detta föreslås i motionen att 
kommunalråds- och gruppledararvodena istället bör sänkas och justeras i och med nästa 
mandatperiod. Stadsledningskontorets utredning av arvoden till kommunalråd och 
oppositionsråd visar att arvodena i kommunens jämförelsekommuner ligger på 
motsvarande nivåer och mot den bakgrunden föreslås ingen ändring av 
kommunfullmäktiges beslut om arvoden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §52 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 15 april 2020 
Bilaga 1 Motion - Sänkt och indexerat arvode för förtroendevalda (V) 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade enligt följande: Sverigedemokraterna delar Vänsterpartiets syn att 
arvoden för kommunalråden har ökat för mycket jämfört med den allmänna löneökningen 
i samhället.  
Vi anser dock att den föreslagna minskningen från 83 400 kr till 47 300 kr och från 97 300 
kr till 56 760 kr är allt för drastisk. 
Sverigedemokraterna yrkar: 
att arvodet för ett heltidsuppdrag som kommunalråd ska vara 120 procent av 
prisbasbeloppet (idag 56 760 kr), samt att arvodet för kommunstyrelsens ordförande ska 
vara 140 procent av prisbasbeloppet (idag 66 220 kr) per månad.  
att justeringen av arvodena införs i och med nästa mandatperiod. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna har vid många tillfällen påpekat vikten av att fler ska kunna delta i det 
politiska arbetet. Arvodena för toppolitiker i Nacka är högt. Samtidigt är skillnaden mellan 
de som ingår i presidier och de som tjänstgör som ledamöter och ersättare väldigt stort. 
Därför vore det bra med en översyn för att justera alla arvodesnivåer för att få en bättre 
balans så att fler får möjlighet att verka politiskt. Växande inkomstskillnader påverkar 
sammanhållningen i hela vårt samhälle. Därför är det viktigt att i hela samhälle arbeta för 
en sammanhållen löneutveckling.” 
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§ 116 KFKS 2019/ I 090 

Motion – Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med 
hänvisning till att de helägda bolagen redan jobbar med klimat- och hållbarhetsfrågor. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Representanter från Vänsterpartiet har inkommit med en motion med förslag 
om att uppdatera ägardirektiven för kommunens helägda bolag Nacka vatten och avfall AB 
och Nacka energi AB så att direktiven innehåller klimat- och utsläppsperspektiv. 
 
Stadsledningskontoret, tillsammans med verkställande direktörer för de helägda bolagen, 
föreslår att kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De helägda bolagen omfattas 
av kommunens styrande dokument och har krav på sig att följa gällande lagstiftning samt 
vara ledande i att bedriva en effektiv verksamhet. 
 
Ärendet har beretts av kommunstyrelsens miljöutskott som biföll förslaget från 
stadsledningskontoret. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §53 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 10 mars 2020 § 13 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 11 januari 2020 
Bilaga 1 Motion - Klimat- och utsläppsperspektiv i bolagsdirektiv (V) 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till arbetsutskottets 
förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar 
(S) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
"En viktig del i de kommunala bolagens befintliga ägardirektiv är att bolagen ska följa det 
som kommunfullmäktige beslutat om avseende program, strategier och övriga styrande 
dokument. Däri ingår bland annat kommunens miljöprogram och miljö- och 
klimatambitioner i stadsbyggnadsprocessen. Under 2020 tas också en 
klimatanpassningsplan fram som kommunfullmäktige tidigare beslutat om. Den kommer 
också att gälla för bolagens verksamheter." 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för 
Moderaterna. 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vänsterpartiet lyfter något mycket viktigt med denna motion: att minska 
koldioxidutsläppen. Det är av största vikt nu och Nacka kommun måste bidra till det 
genom att göra vad vi kan, gräva där vi står och påverka där vi kan. Miljöpartiet har länge 
förespråkat en översyn av bolagsdirektiven till NEAB och NVOA som verktyg för att få 
bolagen att mer aktivt jobba omställningen till ett hållbart samhälle. Våra bolag måste vara 
en del av omställningen mot ett hållbart samhälle och via nya ägardirektiv vill vi förtydliga 
det ekologiska och sociala ansvar de ska ta i omställningen. En översyn av ägardirektiven 
för de kommunala bolagen med fokus på klimatåtgärder behöver göras, något som t.ex. 
kunde innefatta att Nacka Energi fick i särskilt uppdrag att utreda hur Nacka kan nå upp till 
målet i den regionala infrastrukturplanen om 193 snabbladdningsstationer till år 2030. 
Kommunen ska enligt oss ta ett betydligt större ansvar för upp- och utbyggnad av 
laddinfrastruktur för elfordon genom att ge tydliga ägardirektiv till Nacka Energi om att 
bygga upp ett elnät och en infrastruktur för framtidens fordon.” 
 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi Socialdemokrater delar Vänsterpartiets ambition om att göra miljöarbetet till en del av 
uppdraget för bolagsstyrelserna. Det bör noteras i det här ärendet och som i alla andra att 
majoritetens intresse för klimatpolitiken försvinner så fort det är tal om en större insats för 
kommunen än att anta ett dokument om goda föresatser eller trycka ut broschyrer.” 
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§ 117 KFKS 2019/ I 092 

Motion – Insatser för kommunens klimatarbete 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottos son och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
1. Kommunfullmäktige noterar att kommunens pågående klimatarbete uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionens yrkande 1 och 2. 
2. Kommunfullmäktige avslår yrkande 3 i motionen om att utlysa en särskild dag på året för 
att stärka klimatarbetet då det inte bedöms nödvändigt med hänsyn till kommunen alltjämt 
pågående uppföljningsarbete. 
3. Kommunfullmäktige avslår yrkande 4 i motionen med hänvisning till att frågan behöver 
utredas noggrannare i syfte att hitta ett ekonomiskt effektivt sätt att använda 
konsumtionsperspektivet för att mäta Nackas koldioxidavtryck. 
4. Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom yrkande 5 i motionen är uppfyllt 
genom de arbete som bedrivs inom kommunstyrelsens miljöutskott och miljö- och 
stadsbyggnadsnämndens ansvarsområden. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Nacka kommun arbetar idag på olika sätt i den linje som motionärerna föreslår i sitt 
förslag. Exempelvis så arbetar Nacka med att lyfta miljö- och klimatarbetet genom att 
synliggöra arbetet både i årsredovisning och på Nackas hemsida, för att enklare 
kommunicera ut miljö- och klimatfrågorna. Nacka är även med i nätverk, där ett exempel 
är Eurocites, där Nacka redan 2015 gick med i miljöforumet. 
 
Sammantaget är bedömningen att arbete redan pågår med att uppfylla intentionerna med 
motionärernas yrkande gällande punkt ett, två och fem med avslag på punkt tre och fyra 
. 
Motionen har beretts av kommunstyrelsens miljöutskott, som beslutade i enlighet med 
miljöenhetens förslag. Därefter har en revidering skett i tjänsteskrivelsen och i förslag till 
beslut inför beredning i kommunstyrelsens arbetsutskott. Detta för att synliggöra det 
uppdrag som kommunens miljö-och stadsbyggnadsnämnd har och som har bäring på 
förslaget till beslut (punkt 4). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §54 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten från den 10 februari 2020, reviderad den 20 april 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 10 mars 2020 § 15 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsens miljöutskott från miljöenheten, 
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daterad den 10 februari 2020 
Bilaga 3 Motion - Insatser för kommunens klimatarbete (V) 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), 
Mikael Carlsson (NL) och Helena Westerling (S).  
 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Mats Gerdau 
(M) och Gunilla Grudevall Steen (L).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet i Nacka har tidigare föreslagit en Klimat -och miljödirektör i Nacka och i våra 
skuggbudgetar länge haft med det som en särskild satsning. Idag bedrivs alltför mycket 
arbete i stuprör där enheter och nämnder inte kommunicerar tillräckligt. Det märks särskilt 
på miljö- och klimatområdet där det finns flera bra styrdokument och policys, men ingen 
som följer upp att de tillämpas i praktiken i kommunens olika verksamheter. Vi anser att 
kommunen behöver en helhetssyn, en övergripande styrning på miljöarbetet och ser inte 
att det räcker med en miljönämnd, som Vänsterpartiet föreslår. En direktör skulle istället ha 
det samordnande ansvaret över olika processer inom olika delar i kommunen, från 
förvaltning till produktion. Miljö- och klimatarbete är något som ska genomsyra allt arbete, 
inte arbetas med i ännu ett stuprör vid sidan om annan verksamhet. Som vi ser det skulle 
det Vänsterpartiet tar upp i motionen bl.a. ingå i en Klimat -och miljödirektörs uppdrag.” 
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§ 118 KFKS 2020/1072 

Motion – Kartläggning och samordning av arbete med 
elever med omfattande frånvaro 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande:  
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta 
för att elever ska delta i skolarbetet så att de därigenom ska kunna uppnå målen i 
läroplanen. I detta uppdrag ingår att skolan ska samverka med andra aktörer, t ex 
socialtjänst och polis. Kommunfullmäktige noterar även att utbildningsenheten genomför 
en översyn av riktlinjerna för skolplikt, i samverkan med barn- och elevhälsan och barn- 
och familjeenheten. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i motionen 
så anses motionen färdigbehandlad. 

Ärende 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott, socialnämnden och utbildningsnämnden har yttrat 
sig över en motion om kartläggning och samordning av arbetet med elever som har 
omfattande frånvaro. Samtliga remissinstanser framhåller vikten av detta arbete och att det 
pågår. Ansvarsförhållandena för samtliga inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från 
vårdnadshavare till rektor, huvudman och hemkommun är reglerat i skollagen. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott noterar liksom utbildningsnämnden att det därför 
redan åligger huvudmän och hemkommun att tillse att skolplikten fullgörs. 
Utbildningsnämnden kommer att behandla ett ärende som redovisar frånvarostatistiken 
utifrån huvudmännens rapporterande på sitt sammanträde i juni. I november kommer 
nämnden dessutom att behandla ett ärende som rör riktlinjer för skolpliktsarbetet och som 
en del av översynen ska även utbildningsnämndens samordningsansvar att ingå. Mot 
bakgrund av remissvaren om hur nämnderna arbetar med elevers frånvaro och att det 
redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta för att elever ska fullgöra sin skolplikt 
och att samverka för elevers bästa, bedöms det redan pågå ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen. Vid sammanträdet med kommunstyrelsens 
arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en 
notering om att utbildningsenheten i samverkan med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan 
och barn- och familjeenheten genomför en översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §55 
Bilaga 1 Motion - Kartläggning och samordning av arbetet med omfattande frånvaro 
(V) 
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Bilaga 2 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 16 
Bilaga 3 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från socialnämnden den 24 mars 
2020 § 29 
Bilaga 4 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 
februari 2020 § 12 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade enligt följande: 
 
”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande:  
Kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta 
för att elever ska delta i skolarbetet så att de därigenom ska kunna uppnå målen i 
läroplanen. I detta uppdrag ingår att skolan ska samverka med andra aktörer, t ex 
socialtjänst och polis. Kommunfullmäktige noterar även att utbildningsenheten genomför 
en översyn av riktlinjerna för skolplikt, i samverkan med barn- och elevhälsan och barn- 
och familjeenheten. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i motionen 
så anses motionen färdigbehandlad.” I yrkandet instämde Karin Teljstedt (KD), Hans 
Peters (C) och Gunilla Grudevall Steen (L).  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar 
(S), Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Det är ett märkligt svar att motionen är färdigbehandlad och att det redan pågår ett arbete 
som uppfyller intentionerna i motionen. Socialnämndens förslag till beslut var att bifalla 
motionen punkt 1 och delvis två. Den andra delen av andra yrkandet i punkt två lyder: Tex. 
genom att skapa en grupp som kan stötta i arbetet med elever med omfattande 
skolfrånvaro.  Det är ett exempel på vad utredningen kan resultera i, inget eget yrkande 
som inte kan bifallas. Utbildningsnämnden anför att det redan pågår arbete som uppfyller 
intentionerna i motionen. Det saknas fortfarande ett svar på frågan om hur många barn 
som bor i Nacka som inte har en fungerande skolgång och att det inte finns en gemensam 
strategi från kommunen för att kunna leda ett sådant arbete. Ansvaret skjuts över till varje 
enskild huvudman att arbeta efter sitt eget förstånd och där tycker vi i Vänsterpartiet att 
Nacka kommun inte tar sitt övergripande ansvar för skolfrågorna och skolnärvaron.” 
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Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Det är ett angeläget problemområde motionärerna tar upp och Miljöpartiet stödjer 
intentionerna bakom Vänsterpartiets motion. Det nationella uppdraget för grundskolan är 
att alla elever ska klara kunskapskraven och bli behöriga till gymnasieskolan. En 
ofullständig utbildning försvårar ett aktivt deltagande i såväl yrkes- som samhällslivet, vilket 
i sin tur kan leda till utanförskap. 
Det är inte tillfredsställande att det inte gått att få ett fullständigt svar på hur det ser ut 
totalt i Nacka med elever som har en obalanserad frånvaro. På fråga till tjänstemännen har 
de hänvisat till att kommunen har mycket goda resultat när det gäller behörighet till 
gymnasiet och då kan det inte vara så många elever som ingår i denna specifika grupp! Det 
anser inte MP vara en tillfredsställande redovisning.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det finns många orsaker till att en del elever har en omfattande frånvaro i skolan. I denna 
grupp ryms exempelvis barn med NPF, barn som känner sig mobbade eller utanför och 
barn från hem med sociala problem eller missbruk. Eftersom orsakerna varierar, måste 
även insatserna för att möta problemen variera. Det viktiga för oss är att eleverna får den 
utbildning och skolgång de behöver och har rätt till. Skolorna är närmast eleverna och har 
ett långtgående ansvar för att upprätta åtgärdsplaner för elever som riskerar att inte nå 
målen och där fordras ofta samverkan med andra parter. Elevernas lärande måste alltid vara 
högst prioriterat, även när den fysiska närvaron i skolan inte uppnås. Dagens 
coronapandemi visar att undervisning kan bedrivas framgångsrikt också på distans (t o m 
med högre närvaro än i vanliga fall). Det leder oss till slutsatsen att vi behöver bredda 
skolornas möjlighet att hjälpa elever med omfattande frånvaro att tillgodogöra sig en 
fullödig utbildning, inte låsa skolorna i vilka arbetssätt de ska använda (vilket S-motionen 
innebär).” I ovanstående protokollsanteckning instämde Hans Peters för 
Centerpartiet och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
”Problematiken kring elever med omfattande frånvaro är mångfacetterad. I gruppen ryms 
både barn med NPF och barn från hem med sociala problem, missbruk etc. och många 
andra. En enhetlig lösning för alla dessa barn är lika omöjlig som en enhetlig 
problembeskrivning. Insatser som fungerar har ofta det gemensamt att de kräver en 
samverkan mellan flera aktörer. Lärare och skolledning har ansvaret att utforma en 
åtgärdsplan och ofta krävs samverkan med elevvårdsteam, BUP, socialtjänst m.fl och det 
kan kräva anpassning av rutiner så väl som fysisk miljö. Det är också viktigt att 
föräldrar/vårdnadshavare är involverade i så stor omfattning som möjligt. Det är också 
viktigt att åtgärder som sätts in har rätt prioriteringar, så att elevernas lärande prioriteras 
allra högst, även när den fysiska skolnärvaron inte uppnås. Skolhuvudmännen har ett 
mycket långtgående ansvar för att tillse att varje elev får den utbildning och skolgång hen 
har rätt till, och vidta åtgärder för att hjälpa elever med omfattande frånvaro. Hur dessa 
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insatser ska utformas är upp till varje skola och/ eller huvudman att avgöra. 
Utbildningsnämnden har en viktig roll i att ta emot och sammanställa den från 
huvudmännen rapporterade omfattande frånvaron hos elever boende i Nacka, samt som 
ytterst ansvarig för att vid behov samordna insatser för att eleverna ska kunna fullfölja sin 
skolgång. Under 2020 pågår ett arbete med att revidera riktlinjerna för hur detta ska 
genomföras på bästa sätt, och nya riktlinjer kommer antas i utbildningsnämnden under 
hösten. Avsikten med de nya riktlinjerna är att höja ambitionsnivån 
för att kunna hjälpa fler elever att kunna, vilja och orka komma tillbaks till skolan. Det är 
viktigt att Välfärd skola, övriga skolhuvudmän, barn- och elevhälsan samt barn- och 
familjeenheten deltar i dialog med utbildningsenheten inför 
framtagandet av dessa nya riktlinjer.” 
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§ 119 KFKS 2019/832 

Motion – Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande:  
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta 
för att elever ska delta i skolarbetet så att de därigenom ska kunna uppnå målen i 
läroplanen. I detta uppdrag ingår att skolan ska samverka med andra aktörer, t ex 
socialtjänst och polis. Kommunfullmäktige noterar även att utbildningsenheten genomför 
en översyn av riktlinjerna för skolplikt, i samverkan med barn- och elevhälsan och barn- 
och familjeenheten. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i motionen 
så anses motionen färdigbehandlad. 

Ärende 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och utbildningsnämnden har yttrat sig över en 
motion om särskilt stöd för hemmasittande barn och unga. Remissinsatserna framhåller 
vikten av detta arbete. Det åligger redan huvudmän och hemkommun att vidta insatser och 
åtgärder för att tillse hur elever fullgör sin skolplikt. Ansvarsförhållandena för samtliga 
inblandade i en elevs frånvaroproblematik, från vårdnadshavare till rektor, huvudman och 
hemkommun är reglerat i skollagen. Det är även upp till varje huvudman att bestämma hur 
de bäst ska arbeta för att uppfylla skollagens krav på att tillse att eleverna i deras skolor 
fullgör sin skolgång. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen bör motionen anses färdigbehandlad. 
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020 beslutades även 
att föreslå kommunstyrelsen att föreslå en notering om att utbildningsenheten i samverkan 
med skolhuvudmän, barn- och elevhälsan och barn- och familjeenheten genomför en 
översyn av riktlinjerna om skolplikt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §56 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och utbildningsenheten, daterad den 27 mars 
2020 
Bilaga 1 Motion - Särskilt stöd för hemmasittande barn och unga (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från kommunstyrelsens 
verksamhetsutskott den 17 mars 2020 § 15 
Bilaga 3. Protokollsutdrag (inklusive tjänsteskrivelse) från utbildningsnämnden den 20 
februari 2020 § 11 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade enligt följande: 
 
”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande:  
Kommunfullmäktige noterar att det redan åligger huvudmän och hemkommun att arbeta 
för att elever ska delta i skolarbetet så att de därigenom ska kunna uppnå målen i 
läroplanen. I detta uppdrag ingår att skolan ska samverka med andra aktörer, t ex 
socialtjänst och polis. Kommunfullmäktige noterar även att utbildningsenheten genomför 
en översyn av riktlinjerna för skolplikt, i samverkan med barn- och elevhälsan och barn- 
och familjeenheten. Då det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i motionen 
så anses motionen färdigbehandlad.” I yrkandet instämde Karin Teljstedt (KD), Hans 
Peters (C) och Gunilla Grudevall Steen (L).  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar 
(S), Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna.  
 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det finns många orsaker till att en del elever har en omfattande frånvaro i skolan. I denna 
grupp ryms exempelvis barn med NPF, barn som känner sig mobbade eller utanför och 
barn från hem med sociala problem eller missbruk. Eftersom orsakerna varierar, måste 
även insatserna för att möta problemen variera. Det viktiga för oss är att eleverna får den 
utbildning och skolgång de behöver och har rätt till. Skolorna är närmast eleverna och har 
ett långtgående ansvar för att upprätta åtgärdsplaner för elever som riskerar att inte nå 
målen och där fordras ofta samverkan med andra parter. Elevernas lärande måste alltid vara 
högst prioriterat, även när den fysiska närvaron i skolan inte uppnås. Dagens 
coronapandemi visar att undervisning kan bedrivas framgångsrikt också på distans (t o m 
med högre närvaro än i vanliga fall). Det leder oss till slutsatsen att vi behöver bredda 
skolornas möjlighet att hjälpa elever med omfattande frånvaro att tillgodogöra sig en 
fullödig utbildning, inte låsa skolorna i vilka arbetssätt de ska använda (vilket S-motionen 
innebär).” I ovanstående protokollsanteckning instämde Hans Peters för 
Centerpartiet och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
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Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet att avslå förslaget då det handlar om en 
felaktig tolkning av motionens intention. Man menar att motionen hävdar att det är 
huvudmannen som ska genomföra projektet medan motionen tydliggör att det är 
kommunen som ska arbeta med frågan. Frågan är vil,:tig och bör prioriteras. Projektet i 
Malmö har blivit omskrivet som en framgångssaga. Socialdemokraterna tycker det är 
beklagligt att den borgerliga majoriteten väljer att använda formalia för att krångla sig ur 
frågan. Vi socialdemokrater ser ett stort behov av att omgående sätta in resurser i skolan 
för att arbeta med den grupp som kallas hemmasittare.” 
 
Gunilla Grudevall Steen lät anteckna följande till protokollet för Liberalerna. 
"Problematiken kring elever med omfattande frånvaro är mångfacetterad. I gruppen ryms 
både barn med NPF och barn från hem med sociala problem, missbruk etc. och många 
andra. En enhetlig lösning för alla dessa barn är lika omöjlig som en enhetlig 
problembeskrivning. Insatser som fungerar har ofta det gemensamt att de kräver en 
samverkan mellan flera aktörer. Lärare och skolledning har ansvaret att utforma en 
åtgärdsplan och ofta krävs samverkan med elevvårdsteam, BUP, socialtjänst m.fl och det 
kan kräva anpassning av rutiner så väl som fysisk miljö. Det är också viktigt att 
föräldrar/vårdnadshavare är involverade i så stor omfattning som möjligt. Det är också 
viktigt att åtgärder som sätts in har rätt prioriteringar, så att elevernas lärande prioriteras 
allra högst, även när den fysiska skolnärvaron inte uppnås. Skolhuvudmännen har ett 
mycket långtgående ansvar för att tillse att varje elev får den utbildning och skolgång hen 
har rätt till, och vidta åtgärder för att hjälpa elever med omfattande frånvaro. Hur dessa 
insatser ska utformas är upp till varje skola och/ eller huvudman att avgöra. 
Utbildningsnämnden har en viktig roll i att ta emot och sammanställa den från 
huvudmännen rapporterade omfattande frånvaron hos elever boende i Nacka, samt som 
ytterst ansvarig för att vid behov samordna insatser för att eleverna ska kunna fullfölja sin 
skolgång. Under 2020 pågår ett arbete med att revidera riktlinjerna för hur detta ska 
genomföras på bästa sätt, och nya riktlinjer kommer antas i utbildningsnämnden under 
hösten. Avsikten med de nya riktlinjerna är att höja ambitionsnivån 
för att kunna hjälpa fler elever att kunna, vilja och orka komma tillbaks till skolan. Det är 
viktigt att Välfärd skola, övriga skolhuvudmän, barn- och elevhälsan samt barn- och 
familjeenheten deltar i dialog med utbildningsenheten inför 
framtagandet av dessa nya riktlinjer.” 
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§ 120 KFKS 2019/1068 

Motion – Åtgärder för socialtjänstens personal 
Motion den 18 november 2019 av Christina Ståldal, Shahin Malak m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. De åtgärder som redan pågår inom barn 
och familjeenheten bedöms som adekvata och tillräckliga för att förbättra personalläget och 
därmed säkerställa en god kvalitet av de tjänster som ges till barn och familjer som söker 
stöd hos socialtjänsten. 

Ärende 
Motionen föreslår åtgärder för att förbättra personalläget inom socialnämndens 
verksamhet. Kommunfullmäktige har i mål och budget 2020-2022 fattat beslut om att 
tillföra socialnämnden 12, 9 miljoner kronor till barn- och ungdomsvård. Flera av de 
föreslagna aktiviteterna i motionen pågår idag inom ramen för den satsning som 
kommunfullmäktige gjort. Ett av förslagen i motionen är att erbjuda personal som har 
tjänstgjort i kommunen i tre år och mer en nedgång i arbetstid till 80 procent utan 
löneavdrag. Nacka kommun tillämpar de centralt och lokalt förhandlade kollektivavtal som 
gäller för till exempel arbetstider. Även lika lön för lika arbete är en viktig princip i Nacka 
kommun. Att erbjuda en av kommunens personalkategorier ett lägre heltidsmått med 
bibehållen lön skulle vara kostnadsdrivande och inte ge maximalt värde för skattepengarna. 
Socialnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från barn- och familjeenheten den 30 april 2020 
Protokollsutdrag från Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020, § 27 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till socialnämnden från barn- och familjeenheten, daterad den 9 
mars 2020 
Bilaga 3 Motion - Åtgärder för socialtjänstens personal (NL) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med förslaget från barn- och familjeenheten. 
 



 
52 (104) 

 4 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och angav följande. 
"Nackalistan tycker att det är viktigt att öka antalet socialsekreterare med lång erfarenhet 
och att de socialsekreterare som idag arbetar i kommunen stannar kvar längre i kommunen. 
Erfarenhet är väldigt viktigt i det svåra arbete som denna yrkeskategori utför och de erfarna 
medarbetarna är stöttepelare för nyare kollegor och vi anser därför att detta pockså är en 
arbetsmiljöfråga. Alliansen i Nacka har blundat för problemen med att många erfarna 
socialsekreterare slutat utan att ta tag i problemen. Istället har man förlitat sig på att hyra in 
konsulter, vi anser att vårt förslag skulle minska kostnaderna samtidigt som det skulle 
förbättra arbetsmiljön och i slutändan så skulle detta vara till barn och andra medborgares 
bästa. 
I Nacka kommuns månadsbokslut Mars 2020 skriver man följande 
'Nämndens åtgärdsplan följer tidsplan med undantag för rekrytering av socialsekreterare 
som går långsammare att rekrytera än planerat eftersom enheten inte anställer socionomer 
med kort erfarenhet. Det har inte varit möjligt att avsluta inhyrda socionomer i den takt 
som var planerad. Personalsituationen är enligt nämnden fortsatt skör.' 
I Tjänsteskrivelsen till denna motion skrivs 
'Personalläget på omsorgsenheten bedöms som stabilt och medarbetarundersökningen 
visar på goda resultat varför fokus i denna utredning är personalläget inom barn- och 
familjeenheten.' 
Nackalistan tycker det är väldigt konstigt att man i ena skrivelsen till KSAU anser att 
situationen är skör medan man i den andra skriver att det är stabilt. Nackalistan delar den 
bild som ges i månadsbokslutet om en skör situation. 
I tjänsteskrivelse (KFKS 2020 / SOCN 2019 / 33 7) som behandlades av KS i 200330 så 
skriver man att risken att barn inte får det stöd/ skydd som de behöver i tillräckligt hög 
utsträckning, är en signifikant risk. 
Nackalistan anser att det inte skall vara så här i Nacka kommun, barnen som bor här skall 
få det skydd/ stöd som de behöver." 
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§ 121 KFKS 2019/1 175 

Motion – Öppenhet i styrning 
Motion den 16 december 2019 från Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 
 
1. Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att minst två personer ska finnas 
med vid ifyllande av enkäter och faktaöversyner i tävlingssammanhang. 
 
2. Kommunfullmäktige noterar, vad gäller övriga förslag i motionen, att kommunens 
styrmodell tillsammans med relevant lagstiftning inom området ger goda förutsättningar för 
en öppenhet i kommunens styrning samt sakliga och opartiska underlag. Det kan även 
noteras att alla förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om 
alla planer för att kunna fullgöra sina förtroendeuppdrag. I övrigt pågår ett kontinuerligt 
arbete med att utveckla den lokala demokratin genom bland annat genom val- och 
demokratinämnden. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
I motionen föreslås att alla enkäter och faktaöversyner som kommunen ifyller i 
tävlingssammanhang ska göras av minst två personer. Det föreslås även att samtliga partier 
får tidig och faktagranskad information om alla planer för att kunna fullgöra sitt 
oppositionsarbete. Slutligen förslås att bland annat öppenhet ska prägla Nackas styrning så 
att medborgare och opposition får drägliga villkor och att medborgarnas förtroende för 
demokratin och öppenheten ökar i Nacka. 
Utredningen av motionen lyfter att alla tjänstepersoner i Nacka kommun har att iaktta ett 
sakligt och opartiskt förhållningssätt i sin yrkesutövning. Detta ligger väl i linje både med 
kommunens styrmodell och relevant lagstiftning, och är en viktig del i att sakliga och 
opartiska underlag tas fram i det arbete som utförs av tjänstemannaorganisationen. Det 
bedöms inte finnas skäl till att inrätta särskilda kontrollmoment i samband med besvarande 
av enkäter. 
Det demokratiska oppositionsarbetet har goda förutsättningar att fullgöras då kommunens 
förtroendevalda redan idag får en tidig och faktagranskad information om alla planer i 
enlighet med gällande lagstiftning. Detta gäller för förtroendevalda inom såväl opposition 
som majoritet, och andra intresserade. Det kan även noteras att beslutsunderlagen 
tillgängliggörs då de är fardigställda och upprättade utifrån bestämmelserna om allmänna 
handlingar i offentlighets- och sekretesslagen. 
Det är av stor vikt att kommunen fortsätter att kontinuerligt arbeta med insyn, tillit och 



 
54 (104) 

 4 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

demokrati eftersom hela kommunens organisation arbetar på uppdrag av Nackaborna. 
Goda förutsättningar för öppenhet i styrningen av Nacka kommun ges av relevant 
lagstiftning tillsammans med kommunens styrmodell. Del av det arbete som görs för att 
utveckla den lokala demokratin sker genom val- och demokratinämndens utökade uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §58 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, stadsledningskontorets stab och juridik- och 
kanslienheten 
Bilaga Motion - Öppenhet i styrning (NL) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar 
Farmanbar (S), Tomas Ottosson (V) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och angav följande. 
”Tjänstehandlingen avslår förslaget om att minst två personer ska finnas med vid ifyllandet 
av enkäter. Det är inte förvånande när det ytterst svajiga resultatet av den mycket 
framhållna miljöenkäten som senare kritiserades från flera håll vilket borde ha stämt de 
ansvariga i kommunen till en passande ödmjukhet, men icke. Nackalistan gjorde här ett 
gediget grävande arbete som kom till allmänhetens kännedom. Vi ser nu istället att man 
fortsätter att göra PR och lyfta fram denna bedrövligt hanterade enkät som en sanning it 
ex offentliga ekonomi- och verksamhetsrapporter. I det senaste enkätresultatet kom inte 
Nacka med ens bland de 10 bästa kommunerna i landet vilket ytterligare visar på 
riktigheten och vikten av objektivt granskande ögon och objektiv kompetens. 
Öppenheterna i styrmodellen har fortsatt stora brister. Oppositionen får inte reda på 
mycket viktiga nya fakta förrän ofta långt senare i känsliga ärenden. Inte heller får vi en 
ekonomisk genomgång på liknande sätt som Alliansen får i samband med höstens 
budgetarbete. Alltför många medarbetare är kritiska till brist på öppenhet och vågar inte 
tycka fritt. Öppenheten gentemot Nackas uppdragsgivare, medborgarna, har stora brister. 
Offentlighetsprincipen fungerar inte i alltför många fall. Invånare får vänta på svar långt 
utöver lagstadgad tid. Resultaten i enkäter kring detta är ständigt lågt och ingen reell 
förbättring märks. Denna slutenhet visar sig i den rädsla som Alliansen hyser för att ha 
öppna nämndmöten, som många andra kommuner i landet har. Att vädra ut en unken luft 
där den förekommer vore modigt och banbrytande och är vad invånare borde kunna 
förvänta sig, liksom oppositionen. Sist men inte minst - alla invånare är förtjänta av att 
kommunen i alla ärenden och underlag ger enbart kontrollerade fakta och sanning med 
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både positiva och negativa beskrivningar. Alla ska kunna veta hur läget är inom alla 
verksamheter, från det sociala läget till hur klimatarbetet ligger till. Ingen ska behöva 
förledas av fake News eller Nordkoreapropaganda som bara framhåller positiva inslag.” 
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§ 122 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Viktor Ellström m.fl. (S) 

 
Ärendet utgår från dagordningen. 
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§ 123 KFKS 2020/284 

Månadsbokslut mars 2020 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2020. 

Ärende 
Sedan smittspridningen av coronaviruset tog fart på allvar i Sverige i mars har kommunens 
krisledning aktiverats och verksamheterna har påverkats i varierande grad. Vilka eventuella 
ekonomiska merkostnader coronaviruset kan komma att ha är i dagsläget fortfarande 
svårbedömt, men det kommer att visa sig mer i april och i samband med tertialbokslut 1. 
Först då kan en tydligare bild av pandemins effekter presenteras och en grundligare 
prognos för året göras. 
 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till mars på -37 miljoner kronor 
ligger resultatet 167 miljoner kronor sämre än vad som hade beräknats i budgeten. Lägre 
markförsäljningsintäkter än budgeterat för perioden ligger bakom det negativa resultatet. 
Dessa kommer in under april månad. Skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning 
redovisade också en negativ avvikelse mot budget. 
 
För helåret 2020 prognostiseras ett samlat resultat på 537 miljoner kronor, vilket är 48 
miljoner kronor bättre än årsbudgeten på 489 miljoner kronor. Reavinster på 495 miljoner 
kronor som är den främsta förklaringen till det positiva resultatet. 
 
Periodens resultat för nämnderna och deras verksamheter visar på en positiv avvikelse på 
21 miljoner kronor jämfört med budgeterat. För helåret prognostiserar nämnderna och 
verksamheterna en negativ avvikelse på 38 miljoner kronor mot budget. Tre nämnder, 
kommunstyrelsen, natur- och trafiknämnden och socialnämnden prognostiserar underskott 
på helåret. Övriga nämnder prognostisera överskott eller resultat enligt budget 2020. 
Skatte-intäkter, generella statsbidrag och utjämning beräknas sammantaget bli högre än 
budgeterat. 
 
Kommunen har vid utgången av oktober en låneskuld på 1,3 miljarder kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 226 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §37 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 17 april 
2020 
Bilaga Månadsbokslut mars 2020 för Nacka kommun. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 124 KFKS 2020/308 

Månadsbokslut mars 2020 för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars månad 2020 för kommunstyrelsen till 
protokollet. 

Ärende 
Kommunstyrelsen visar för perioden januari - mars 2020 ett utfall på -28 miljoner kronor, 
vilket är 5 miljoner kronor bättre än budget. Kommunstyrelsen övergripande (2 miljoner 
kronor), stadsledningskontoret (1 miljon kronor) och Välfärd samhällsservice (0,6 miljon 
kronor) visar ett underskott. Välfärd skola (2,6 miljoner kronor) och 
fastighetsverksamheten (6 miljoner kronor) visar ett bättre resultat än budget. Prognosen 
för helåret är -178,5 mnkr, vilket är 11,7 miljoner kronor sämre än budget. 
Prognosavvikelsen kommer främst från Välfärd samhällsservice (-9,4 miljoner kronor), 
Södertörns brandförsvar (-1,2 miljoner kronor) och stadsledningskontoret (-1 miljon 
kronor). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §38 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och controllerenheten, daterad den 13 april 
2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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§ 125 KFKS 2020/235 

Avräkning av utbildningstid 

Beslut 
Kommunstyrelsen ger respektive rektor på de kommunala gymnasierna rätt att bedöma och 
besluta om avräkning mot garanterad undervisningstid avseende sådan undervisning som 
skett där läraren och eleven vid undervisningen varit åtskilda både i rum och tid. Som 
utgångspunkt ska sådan undervisning avses motsvara full undervisningstid såvida det går att 
säkerställa att respektive elev genomgått undervisning för utbildningen. 

Ärende 
Rektorerna på de kommunala gymnasierna har framfört att undervisningen trots beslut om 
stängning av gymnasierna har kunnat genomföras på ett ändamålsenligt vis och fungerat 
bra. Som utgångspunkt har undervisningen skett via fjärrundervisning, det vill säga där 
läraren och eleven är åtskilda i rum men inte i tid. I de moment det varit lämpligt har även 
undervisning skett på distans, det vill säga där läraren och eleven vid undervisningen varit 
åtskilda både i rum och tid. I enlighet med 7 § 2 st förordning (2020:115) om utbildning på 
skolområdet och annan pedagogisk verksamhet vid spridning av viss smitta har 
huvudmannen, i de fall distansundervisning använts och man vill avräkna undervisningen 
mot den garanterade undervisningstiden, möjlighet att bedöma och besluta hur många 
undervisningstimmar som distansundervisningen ska anses motsvara. Utifrån att det är 
rektorerna som bäst kan avgöra i vilken mån sådan avräkning ska ske föreslås det i ärendet 
att rektorerna ska ges ett sådant bemyndigande samtidigt som utgångspunkten för 
bedömningen fastställs, dvs att sådan undervisning ska avses motsvara full undervisningstid 
såvida det går att säkerställa att eleverna respektive elev genomgått undervisning för 
utbildningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §27 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 24 april 2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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§ 126 KFKS 2019/76 

Fastighetsverksamhetens månadsbokslut, februari 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen angående februari månadsbokslut för 
fastighetsverksamheten till protokollet. 

Ärende 
Fastighetsverksamheten pågår enligt plan. Fastighetsverksamheten totala ackumulerade 
resultat per februari är 7,1 miljoner kronor. Det innebär en positiv avvikelse om 5,7 
miljoner kronor, vilket i förhållande till omsättningen motsvarar en differens på + 5%. 
Prognosen på helåret är att budgeten kommer följas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 april 2020, §72 
Tjänsteskrivelse från controllerenheten den 11 mars 2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet noterar att kommunen fortfarande räknar investeringar i solenergi och andra 
energibesparande åtgärder som kostnader utan att ta med intäktssidan. Solceller för lokal 
elproduktion och solvärme är idag ekonomiskt lönsamma investeringar om man ser till 
investeringens hela livslängd, utöver att det är satsningar som också är bra för klimat och 
miljö.” 
 
  



 
62 (104) 

 4 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 127 KFKS 2014/824-258 

Komplettering av Gatukostnadsutredning för 
Gustavsvik, Sydöstra Boo, Nacka Kommun 
Beslut om granskning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ställa ut gatukostnadsutredning för Gustavsvik för 
granskning. 
 
Beslutet justeras omedelbart.  

Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade den 30 mars 2020, § 28, att ställa ut gatukostnadsutredning för 
Gustavsvik för granskning. Granskningen inleddes den 7 april 2020 till och planeras pågå 
till den 4 maj 2020. Under pågående granskning har framkommit att en av bilagorna till 
utredningen saknades vid tidpunkten för beslutet och i utskicket till berörda fastighetsägare. 
För att göra ärendet komplett behöver beslutet därför förnyas med den saknade handlingen 
och granskningstiden förlängas/göras om för att berörda parter ska få ta del av samtliga 
underlag i ärendet. Den bilaga som saknades var gatukostnadsutredningens 
samrådsredogörelse. Granskningen avses förlängas under perioden 5 maj 2020 till 2 juni 
2020. 
 
Gatukostnadsutredningen för område Gustavsvik syftar till att fördela kostnaderna för 
utförandet av ombyggnads- och förbättringsåtgärder för vägar i och med genomförandet av 
detaljplaneområde Dalvägen-Gustavsviksvägen och norra delen av Mjölkudden-
Gustavsviks gård. Utförandet av åtgärder på park- och naturmark samt höjd standard på 
Gustavsviksvägen-Dalvägen för att möjliggöra kollektivtrafik med buss föreslås finansieras 
med skattemedel. Gatukostnadsutredningen har varit på samråd under november-
december 2018 och föreslås nu ställas ut för granskning. 
 
Total kostnad för förstudie, projektering och utbyggnad av föreslagna åtgärder i området 
har beräknats till cirka 252,9 miljoner kronor i 2020 års kostnadsläge. Kostnadstaket för 
gatukostnadsuttag föreslås vara 210 291 000 kronor. Park- och landskapsåtgärder för cirka 
10,7 miljoner kronor, markersättning för cirka 6,1 miljoner kronor samt standardskillnaden 
för bussgatan längs med Gustavsviksvägen-Dalvägen för cirka 16,8 miljoner kronor, 
sammantaget cirka 33,6 miljoner kronor, föreslås jämkas och finansieras med skattemedel. 
Resterande cirka 9,1 miljoner kronor finansieras genom samordningsvinster med VA-
kollektivet. Förslaget innebär att gatukostnadsersättningen för en fastighet med andelstal 
1,0 (småhus, obebyggd) uppgår till 247 200 kronor. 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka den 27 april 2020 
1. Gatukostnadsutredning Gustavsvik 
2. Illustrationskarta, bilaga 1 till gatukostnadsutredningen 
3. Sammanställning av fastigheter med andelstal, bilaga 2 till gatukostnadsutredningen 
4. Omfattningsbeskrivning, bilaga 3 till gatukostnadsutredningen 
5. Samrådsredogörelse, bilaga 4 till gatukostnadsutredningen 
6. Informationsmaterial om gatukostnader, bilaga 5 till gatukostnadsutredningen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på exploateringsenheten Nackas förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde exploateringsenheten Nackas förslag mot Mikael Carlssons yrkande 
och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med exploateringsenheten Nackas 
förslag. 
 
Kommunstyrelsen förklarade paragrafen omedelbart justerad. 
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i handläggningen av ärendet.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
 
”Socialdemokraterna har sedan 2014 krävt en konsekvensutredning för övergång till 
gemensam finansiering av vägarna, samt att de boende i de områden som idag har enskilt 
huvudmannaskap för vägarna ska ha möjlighet att erbjudas kommunal borgen för lån till 
vägavgifterna, för att pragmatiskt komma närmare ett system enligt likviditetsprincipen. 
Det har från lokala villaägarföreningarna kommit fram information om att de har fått 
offerter som har varit till avsevärt lägre kostnad än den kostnad som kommunen bygger 
för. Vi önskar att tjänstemännen utreder vari denna skillnad består och om kommunen kan 
bli bättre på detta.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
"Vi moderater vill se till att gatukostnaderna blir så låga som möjligt, men tyvärr är de 
nödvändiga. Det handlar om rättvisa mot andra, både flerbostadshus och de som tidigare 
betalat i gamla sommarstugeområden, och om att detta är en förutsättning för att kunna 
tillåta utbyggnad av de små fritidshusen och bli av med både trånga bostäder, dåligt 
dricksvatten och dåliga vägar. Vi tycker att det är rimligt att kommunen står för det som är 
allmänna intressen, tex extra bredd på bussgator, strandpromenader och allmänna bad, och 
det ska inte heller vara någon överstandard på vägarna. I det här fallet kan vi konstatera att 
kommunen/ skattebetalarna tar kostnader på 33,5 miljoner kronor för just sådana allmänna 
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ändamål i Gustavsvik. Gatukostnaden blir 148 000 - 178 000 kr för en permanentbebodd 
fastighet i detta område. Vi vill också påminna om att kommunen erbjuder möjlighet till 
avbetalning och anstånd om man har svag betalningsförmåga. 
Nackalistan ville avslå hela förslaget, vilket innebär att de anser att skattebetalarna ska stå 
för hela kalaset (över 200 miljoner), vilket innebär en gigantisk värdeöverföring från 
skattebetalarna till några enskilda fastighetsägare. Det är de så klart fria att tycka, men som 
alltid måste förslagen finansieras. Här står Nackalistan helt svarslös. I deras budgetförslag 
finns endast 50 miljoner upptagna, vilket ska räcka till alla nu aktuella 
gatukostnadsområden (Fågelstigen, Solbrinken-Grundet, Galärvägen) samt återbetalning till 
alla de som tidigare betalat gatukostnader. Det pengarna räcker ingenstans - i stället skulle 
en massiv skattehöjning vänta, men det vågar de inte tala öppet om." 
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§ 128 KFKS 2020/279 

Ramar och förutsättningar för att inrätta ett dynamiskt 
inköpssystem för administrativa tjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inrätta ett dynamiskt inköpssystem för administrativa 
tjänster i enlighet med inköpsenhetens tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2020. 

Ärende 
Det föreslås att Nacka kommun upprättar ett Dynamiskt Inköpssystem (DIS) för 
administrativa tjänster som ett komplement till det ramavtal som finns idag. Behovet av 
administrativa tjänster finns i samtliga delar av kontorsorganisationen och därför blir det 
dynamiska inköpssystemet ett enhetsöverskridande avtal. Det föreslås att DIS delas upp i 
sju (7) olika anbudsområden, Fastighet, Marknadskommunikation, Ekonomi, 
Administration/ support, HR, överförmyndarhandläggare samt upphandling. DIS föreslås 
löpa i fem (5) år. Låga kvalificeringskrav föreslås ställas för att möjliggöra för små företag 
att ansöka, vid avrop så kommer kraven kunna specificeras och ökas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §43 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och inköpsenheten, daterad den 3 april 2020 
Bilaga - Tjänster per delområde administrativ personal 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att krav på leverantörerna kompletteras med krav på 
kollektivavtalsliknande villkor där det är tillämpligt. I yrkandet instämde Sidney Holm 
(MP), Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL). 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet det är nödvändigt och självklart att det ska finnas kollektivavtal eller 
motsvarande som tillämpas i de företag som anlitas, när det är möjligt.”  



 
66 (104) 

 4 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 129 KFKS 2018/28 

Avtal gällande överlåtelse av fastigheten Sicklaön 13:136 
i Nacka strand, detaljplan 3 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ingå avtal med Nacka Exploatering DP 3 AB och Brf 
Havsblicken gällande överlåtelse av fastigheten Sicklaön 13:136. 

Ärende 
Fastigheten Sicklaön 13:136 är belägen inom Nacka strand, detaljplan 3 och ska bebyggas 
med ett flerbostadshus. Nuvarande fastighetsägare är Patriam AB. Patriam är delägare i 
exploateringsbolaget Nacka Exploatering DP 3 AB som Nacka kommun ingått 
exploateringsavtal med för detaljplan 3. 
 
Patriam kommer att överlåta fastigheten i sin helhet till Brf Havs blicken. Vid överlåtelse av 
fastighet ska ett hängavtal ingås mellan exploaterings bolaget, kommunen och ny 
fastighetsägare i enlighet med exploateringsavtalet. Syftet med avtalet är att säkerställa att 
Brf Havs blicken tillstyrker att den exploatering som framgår av exploateringsavtalet 
genomförs och tar på sig samtliga förpliktelser som nuvarande fastighetsägare har. 
 
Ny bolagsgaranti behöver inte utföras för att säkerställa ekonomiska åtaganden enligt 
exploateringsavtalet med anledning av överlåtelsen av fastigheten Sicklaön 13:136. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 april 2020, §67 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 31 mars 2020 
Bilaga 1 - Karta 
Bilaga 2 - Hängavtal 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 
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§ 130 KFKS 2019/302 

  KFKS 2019/321 

Slutredovisning av Järlavägens förskola 
Stadsbyggnadsprojekt 93102366 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 
1. Godkänna slutredovisning av stadsbyggnadsprojektet 93102366. 
2. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och natur- och trafiknämnden. 
3. Bokförda kostnader om 3 611 693 kronor, inklusive tillkommande kostnader för 
projektets administrativa avslut om cirka 60 000 kronor, kostnadsförs och belastar 
kommunstyrelsens driftresultat för år 2020 i samband med projektavslut. 

Ärende 
Kommunstyrelsen beslutade den 30 mars 2020 att avbryta planeringen av en ny förskola 
vid Järlavägen i Storängen. I samband med slutredovisning i här ärendet har projektet 
arbetat upp cirka 3,6 miljoner kronor varav cirka 2,9 miljoner kronor avser arbete med 
förskolan inom tidigare placering i Lillängen. Nedlagda kostnader om 700 000 kronor inom 
ramen för förskolans placering vid Järlavägen avser projektledning samt inledande arbete 
med detaljplanen och markanvisning. Exploateringsenheten Nacka stad föreslår att 
resultatet kostnadsförs och belastar kommunstyrelsens driftresultat för år 2020 i samband 
med projektavslut. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 april 2020, §68 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 31 mars 2020 
Bilaga 1 Ärendeöversikt med karta 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Det är vår tydliga ambition att inte bygga en ny förskola vid Järlavägen i Storängen. 
Planeringen för kommande Nacka stad anpassas nu till nya förutsättningar och det medför 
att nya förskoleplatser som ändå kommer att behövas framöver får tillkomma på annat sätt. 
Det kan exempelvis handla om att förskolelokaler på annan mark eller i form av lokaler i 
nya bostadshus.” 
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I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för Moderaterna, 
Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna och Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ser med uppskattning på att ett svagt underbyggt fastighetsprojekt 
avbryts och därför inte ger upphov till ytterligare kostnader i sammanhanget än de som 
redan är tagna. Dock vill Sverigedemokraterna ha taget till protokollet att kostnaderna 
skulle ha kunnat bli mindre om alla inblandade beslutsfattare hade lyssnat till bl a 
Sverigedemokraternas kritiska synpunkter i ärendet redan tidigare – detta hade varit 
påtagligt bättre förvaltningsekonomi.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Vi är glada att alliansen kommit fram till samma ställningstagande som vi i Nackalistan 
angående placeringsförslagen för denna förskola. Dock så anser vi att om alliansen varit lite 
mer samarbetsvillig och lyssnat på våra argument från början där vi hade en helt annat 
förslag till lösning av förskolefrågan i detta område så hade kommuninnevånarna sluppit se 
miljoner rinna iväg helt i onödan.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet välkomnar beslutet att avbryta planeringen av en ny förskola på Järlavägen. Vi 
anser att de smala vägarna i Storängen inte skulle klara av den ökade trafikmängden en så 
pass stor förskola i det planerade läget skulle innebära. Att bredda berörda vägar är inte ett 
alternativ då det skulle bli ett alltför stort ingrepp i områdets omistliga kulturmiljö. För 
övrigt anser vi när det gäller byggandet av framtida förskolor i Nacka, att vi borde planera 
för fler mindre enheter inom samma område än de färre och större som planeras för idag. 
Då kan verksamheter dra nytta av stordriftsfördelar men få mindre enheter med färre barn. 
Vi noterar att det kostar pengar att ändra fattade beslut, varför det måste bli mer rätt från 
början. Här blev det förvisso inte alls lika dyrt som vid sjabblet med Saltsjöbadens Centrum 
och här spelade också konjunkturläget med den minskade byggtakten också in.” 
 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Största delen av dessa extrakostnader kommer från förarbetet för att bygga en förskola i 
Lillängsskogen. Detta var något som vi socialdemokrater var emot från början. Om 
Allianspartierna hade agerat som vi socialdemokrater föreslog från början hade det sparat 
oss Nackabor flera miljoner kronor som kunde använts till viktigare investeringar. Till 
exempel förbättrad tillgänglighet till och från Finnbodaberget.” 
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§ 131 KFKS 2020/264 

Ramar och förutsättningar för att inleda upphandling av 
byggentreprenad Nya Stavsborgsskolan 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av byggentreprenad Nya 
Stavsborgsskolan i enlighet med enheten för fastighetsförvaltning och inköpsenhetens 
tjänsteskrivelse daterad den 1 april 2020. Beslutet villkoras av att kommunfullmäktige fattar 
beslut om att ingå tilläggsavtal till tidigare tecknat fastighetsöverlåtelseavtal, daterat den 28 
september 2016 med dnr. KFKS 2016/639, med tillhörande hyresavtal för 
Stavsborgsskolan. 

Ärende 
I december 2016 överlät Nacka kommun ett antal fastigheter till Hemsö-koncernen, 
däribland Stavsborgsskolan. I fastighetsöverlåtelseavtalet (Överlåtelseavtalet) har skolan 
definierats som ett utvecklingsprojekt innebärande rivning av befintlig byggnation för 
uppförande av nya byggnader med dubblerad kapacitet. Den nya byggnaden kommer att 
uppföras av Hemsö Baggen AB (Hemsö) i egenskap av beställare. Entreprenaden för 
uppförandet behöver upphandlas enligt lagen om offentlig upphandling (LOU) eftersom 
projektet utgör en upphandlingspliktig byggentreprenad, då Hemsö uppför byggnaden för 
kommunens räkning. 
 
Kommunen annonserar upphandlingen på av Hemsö upprättade handlingar. Kommunens 
roll är att säkerställa att kommunspecifika krav i upphandlingen bevakas och att 
administrering av annonsering och tilldelningsbeslut sker i kommunens 
upphandlingssystem. Kommunen bevakar också att upphandlingen sker i enlighet med 
LOU. Byggtiden planeras att påbörjas direkt efter skolavslutningen 2021 och inflyttning 
beräknas kunna ske till höstterminen 2023. Hemsö ansvarar för att ta fram en rättvisande 
utvärderingsmodell och att relevanta krav ställs på entreprenören och entreprenaden. 
 
När upphandlingen är avslutad överlåts entreprenadkontraktet, med vinnande entreprenör, 
till Hemsö. En förutsättning för att upphandlingen kan genomföras är att 
kommunfullmäktige beslutar om att ingå föreslaget hyresavtal för Nya Stavsborgsskolan, 
dnr. KFKS 2018/37. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 april 2020, §74 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning, enheten för bygg och anläggning 
och inköpsenheten den 1 april 2020 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att ärendet kompletteras med vita-jobbs-modellen som 
innebär krav på kollektivavtalsliknande villkor och att den som vinner upphandlingen 
ansvarar för att alla underleverantörer följer detta. I yrkandet instämde Sidney Holm (MP), 
Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är bra och viktigt att vi på KSSU fick tydliga svar att man bygger 
den nya skolan på så sätt att det både finns ett bra och fungerande skolbibliotek och att 
lokalerna byggs så att de kommer att kunna användas av både kultur och fritidsaktiviteter. 
Vi kommer noga fortsätta och bevaka detta. Vi vill också vara tydliga med att dessa lokaler 
skall ses som ett komplement till övriga kulturlokaler och att det förslag som nyligen 
presenterades av boende i Älta på nya fungerande kulturlokaler i centrum är det absolut 
bästa alternativet. Vi tycker att den kvadratmeteryta som föreslås egentligen är för lite och 
vi hade gärna sett att lärarfacken fått tycka till om de nya lokalerna innan kommunen 
tecknar hyresavtal.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är positivt att Nacka kommun ställer krav på miljö och hållbarhet genom att 
byggnationen ska vara certifierad enligt miljöbyggnad silver. Det betyder att det blir mindre 
utsläpp av växthusgaser genom materialval mm. Guld nivån ger ännu bättre effekt för 
klimatet. Det saknas dock information om hur mycket växthusgaser som inte släpps ut 
genom miljöcertifiering silver. Det vore bra att kunna jämföra brons, silver och 
guldmärkningarna på tydligt sätt. I de senaste mätningarna över Nackas utsläpp av 
växthusgaser syns det att takten i minskningarna behöver öka dramatiskt mycket för att 
Nacka kommun ska hålla sin del av målen för Sverige. Vänsterpartiet ser också det som 
nödvändigt och självklart att upphandlingen innehåller krav på att vinnande 
byggentreprenör tillämpar den kända och positiva -vita jobb modellen som LO utarbetat.” 
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§ 132 KFKS 2020/ I 82 

Avslut av projekt med kretsloppscentral i Kil 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att projektet med en gemensam kretsloppscentral i Kil för 
Nacka och Värmdö kommun avslutas. Styrelsen för Nacka vatten och avfall AB avser att 
fatta beslut om att avsluta projektet i maj. 
 
Kommunstyrelsen noterar att Nacka vatten och avfall AB ansvarar för projektet med alla 
operativa, juridiska och ekonomiska konsekvenser. 

Ärende 
Arbetet som skett tillsammans med Värmdö kommun för att etablera en gemensam 
kretsloppscentral i Kil avbryts då förutsättningarna kring trafiklösning, markförhållanden 
och ekonomi inte gör det försvarbart att fortsätta projektet. Värmdö kommun bedömer att 
de har en alternativ etablering som täcker sitt långsiktiga behov. Sedan Nacka vatten och 
avfall AB bildades ligger projektet inom ramen för bolagets ansvar som nu fortsätter sitt 
arbete med att hitta en permanent lösning för en kretsloppscental som ska ersätta den 
tillfälliga anläggningen i Boo. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 april 2020, §75 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och Nacka vatten och avfall AB 
den 18 februari 2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Projektet med en gemensam kretsloppscentral i Kil med Värmdö avbryts då 
förutsättningarna kring markförhållanden, trafiklösningar och framförallt ekonomin inte 
gör det försvarbart att gå vidare med projektet. Det är olyckligt men fakta talar sitt tydliga 
språk. Nu måste fokus ligga på att skapa en permanent lösning för kretsloppscentralen i 
Boo. Nuvarande anläggning är av tillfällig karaktär i ett område där det pågår ett 
detaljplanearbete för skola, bostäder och verksamhetslokaler. Det är viktigt att skyndsamt 
utreda om planarbetet behöver få ändrad inriktning för att också kunna inrymma en 
permanentning och utveckling av den tillfälliga kretsloppscentralen i området. Vår 
inriktning är att den tillfälliga anläggningen bör kunna permanentas. Det torde vara mest 
hållbart utifrån ett ekonomiskt perspektiv.” 
I ovanstående protokollsanteckning instämde Mats Gerdau för Moderaterna och 
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Karin Teljstedt för Kristdemokraterna. 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan har förståelse för att projekt med kretsloppscentral i Kil avbryts och tycker 
det nu är viktigt att man snabbt börjar titta på andra lösningar. Eventuellt kan en 
permanentering av den tillfälliga ÅVC i Boo göras men vi vill se fler utredningar kring vilka 
konsekvenser detta skulle ha för området innan vi kan ta ställning till det.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet har länge hävdat att en kretsloppscentral i Kil skulle få en alltför perifer 
placering och välkomnar därför beslutet att avsluta projektet. En viktig parameter när det 
gäller att få människor att leva miljövänligt är närhet och god tillgänglighet, det ska vara lätt 
att göra lätt. Istället vill vi att det anläggs en kretsloppspark liknande Alelyckan i Göteborg i 
ett mer centralt läge än Kil. I Alelyckan finns förutom återvinningscentral bland annat flera 
olika försäljningsställen som erbjuder ett brett utbud av secondhandvaror för alla som vill 
hitta prisvärda varor och samtidigt spara resurser.” 
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§ 133 KFKS 2020/262 

Uppföljning av Nackas miljöprogram 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 
Kommunstyrelsen överlämnar uppföljningen till samtliga nämnder. Nämnderna ska i mål- 
och budgetarbetet redovisa vilka åtgärder de vidtar för att nå ambitionerna i 
miljöprogrammet. 

Ärende 
Nacka kommun antog 2016 ett lokalt miljöprogram med sex miljömål: begränsad 
klimatpåverkan, frisk luft, giftfri miljö, rent vatten, god bebyggd miljö och ett rikt växt- och 
djurliv. Miljöarbetet i kommunen har under 2019 gått framåt. För uppföljningen 2019 har 
även en koppling genomförts mellan Nackas lokala miljömål och de globala 
hållbarhetsmålen. Denna tjänsteskrivelse redovisar uppföljningen av de lokala miljömålens 
indikatorer, se bilaga 1. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 14 april 2020, §20 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 17 februari 2020 
Bilaga 1. Uppföljning av Nackas miljöprogram - utfall 2019 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till miljöutskottets 
förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med miljöutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi kan kritisera enskilda metoder och resultat i denna uppföljning, men vad är poängen 
när miljöprogrammet i sig knappt är något mer än ett sätt att från politiskt håll positivt 
skildra låga ambitioner väl? Vad har Nacka kommuns verksamhet för utsläpp? Vad görs för 
att minska den? Hur ger detta faktiskt avtryck i stadsplaneringen och ”Nacka bygger stad”? 
Vad gör NEAB för att underlätta elektrifieringen och vilka resultat når de 
ansträngningarna?  
 
Det här försöker så gott som hela oppositionen få svar på och ställa om Nackas 
miljöpolitiska fokus till, under diskussioner på möten, via motioner och initiativ.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att kommunen måste göra mer för att visa att man menar allvar med de 
miljöambitioner man har. Man måste börja mäta konsumtionsutsläppen och minska dessa. 
Det är också viktigt att göra livscykelanalyser vid alla exploateringar och investeringar.  
Nackalistan anser att det inte bara räcker med att sätta upp milö- och klimatmål utan vi 
måste också ta fram miljö- och klimatplaner för varje nämnd och dess ansvar så att vi ser 
till att målen kan nås, viktigt är också att man utser tjänstepersoner som har i uppgift att 
upprätta och genomföra dessa planer för varje nämnd. Kommunen måste ställa hårdare 
krav vid all nybyggnation på t.ex. solceller som inte är att anse som särkrav och allt 
byggande i kommunen måste vara hållbart byggande. 
Dagens klimat- och miljöpolitik i Nacka är enligt vår mening allt för reaktiv och istället för 
att vara tydlig med krav och förväntningar vid exploateringar så lämnar man det helt till de 
enskilda exploatörerna. Detta duger inte enligt vår mening för att nå klimatmålen utan det 
krävs en kommunledning som tar ansvar och visar vägen hur målen skall nås.  
Agenda 2030 skall genomsyra allt arbete i kommunen och det är väldigt viktigt att bevara 
den natur som vi har i Nacka. Vi vill att man helt skyddar områden som ryssbergen, 
skuruparken och trolldalen från exploatering för att på det sättet försöka skydda vår flora 
och fauna som till stor del är våra lungor här i Nacka. 
Istället för att lägga ner en massa energi på att få kommunens miljöarbete att verka bättre 
än det är i t.ex. enkätundersökningar så tycker vi i Nackalistan att den energin borde läggas 
på att göra verkliga åtgärder för bättre klimat- och miljö. 
Att sätta höga mål är stort, att uppnå de höga målen är större. Nackalistan vill se att 
kommunen verkligen tar miljö och klimatfrågorna på allvar och börjar agera nu.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är allvarligt att utsläppen av växthusgaser inte minskar mer, det är två förlorade år 
2016 och 2017 ur utsläppssynpunkt av växthusgaser. Transportsektorn är den största 
orsaken till utsläpp i Nacka 61% och det positiva med det är att Nacka kommun kan bidra 
till att minska utsläppen av växthusgas från transportsektorn med sin stadsplanering och 
politik. Samtidigt som klimatet är på väg mot en tippingpoint där oreparabla skador sker på 
vår jord avslås den ena motionen efter den andra i kommunfullmäktige. Det är många 
motioner som innehåller förslag som kan begränsa utsläppen i Nacka och som skulle kunna 
göra Nacka kommun till en föregångare i miljöfrågor.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi både måste och kan arbeta mer med det som har en reell påverkan. Mäta 
konsumtionsutsläppen och ställa relevanta krav när vi kan, som vid exploaterings-och 
markanvisningsavtal, om vi menar allvar med vårt miljö-och klimatarbete. Vi behöver också 
arbeta övergripande och sammanhållande och anta utmaningarna, inte bara med de 
indikatorer som är lättast att mäta och påverka. Nacka kommun vill vara en miljösmart 
kommun konstateras det i underlaget. Det är ju både en god och välkommen ambition, 
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men det händer alldeles för lite. Efter flera års harvande finns det fortfarande inte en 
klimatanpassningsplan och uppföljning och mätning av mål och indikatorer sker inte på ett 
sammanhållet och tydligt sätt. Arbetet med miljömålen sker i stuprör och det saknas en 
sammanhållande kraft som driver arbetet såväl horisontellt som vertikalt med en holistisk 
syn. Kommunen uppmuntrar gärna andra att agera genom att gå med i olika initiativ och 
samarbeten, men ställer inte krav på sådant som faktiskt kan göra skillnad och tar chansen 
att agera när man kan, till exempel då kommunen själv är byggherre. Vid detaljplanearbete 
är det oftast de "lågt hängande frukterna" som plockas och de indikatorer som är lätta att 
uppfylla som tas med, som närhet till vatten vid en detaljplan i strandläge. 
Energianvändning och utsläpp av växthusgaser vid både byggande och drift av färdiga 
byggnader utgör idag en betydande del av kommunens miljö-och klimatpåverkan men det 
behöver inte vara så. Det är nu eller aldrig om vi ska lyckas vända utvecklingen och nå 
klimatmålen om netto noll utsläpp till år 2045 och bidra till att rädda planeten. I en 
expansiv kommun som Nacka är det därför viktigt att arbeta med klimatfrågan i samband 
med alla bebyggelse och infrastruktursatsningar. Kommunen har en politiskt antagen en 
strategi där miljö-och klimatarbetet ska förankras tidigt i alla byggprojekt. Olika 
prioriteringar och identifiering av mål och konkreta åtgärder ska enligt strategin ske i en 
öppen dialog mellan kommunen och respektive byggaktör redan vid framtagandet av 
exploateringsavtal. Processen ska även till alla tillämpliga delar präglas av ambitionerna i 
Agenda 2030. Tanken är också att det ska ske ett utbyte av goda exempel på 
hållbarhetsåtgärder mellan kommunen och byggaktören som sedan kan vidareutvecklas i 
kommande projekt. Kommunfullmäktige har beslutat om att Nacka ska bidra till att minska 
den globala klimatpåverkan genom att sänka sina direkta och indirekta utsläpp av 
växthusgaser. Trots en politiskt beslutad strategi om att genom samverkan och krav driva 
på för en hållbar utveckling saknas detta som regel i de exploateringsavtal som kommunen 
tecknar och skrivningar om miljöcertifiering eller hållbart byggande enligt kommunens egna 
miljö-och klimatambitioner lyser med sin frånvaro. Klimat-och miljöarbetet i Nacka är helt 
enkelt ofta lite för mycket dokument och fina papper och lite för lite action. Att 
ambitionen finns där visade sig ju också i de kreativa svar kommunen gav i förra årets 
miljöbarometer, där frågorna tolkades så att svaren gav sken av lite mer verkstad än vad 
som faktiskt var verkligheten, något kommunen också fick kritik för. En hel del görs i 
Nacka, men det finns också mycket som inte görs. För att bidra till en hållbar värld 
behöver vi t.ex. mäta och följa upp rätt saker. Det är särskilt viktigt för en kommun som 
bedömer sin egen kvalitet genom enkäter för att mäta olika saker. Vi har tidigare tagit upp 
att det behöver framgå hur många som svarat och att det ska finnas möjlighet att 
kommentera i de svar som lämnas. Först då kan vi använda enkätsvaren, om man nu vill ha 
det som metod för att mäta kvalitet. Det gäller också att titta på rätt saker, för som du 
mäter får du svar. Bilden är ofta att klimatet inte är något problem då vi gör vår del i Nacka 
och arbetar på rätt sätt och att Nackas del av de globala utsläppen "i sammanhanget är 
litet", som rapporten anger. Tvärtom skulle det vara helt kört för jorden om andra på vårt 
klot levde som den genomsnittliga nackabon, då vi konsumerar långt över jordens resurser. 
Men för att detta ska synas i kommunens miljöbokslut måste vi ha miljömål baserade på 
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konsumtionen i Nacka genom att titta på schabloner och trender, precis som inom andra 
områden. Nu när det kommit bättre kunskap om vattenkvalitetsstatus är det viktigt att även 
Nacka kommun är drivande i att följa och fortsätta säkerställa hög vattenkvalitet i sjöar och 
hav. Miljöpartiet har tidigare lagt en motion om att införa riktlinjer för biltvätt utanför 
auktoriserade tvättanläggningar. Att inte längre tvätta bilen på garageuppfarten, gatan eller i 
trädgården skulle kunna vara en av flera åtgärder som skulle kunna säkerställa högre 
vattenkvalitet i sjöar och hav utan att det skulle kosta kommunen något. Vår motion 
avslogs, men riktlinjer infördes likväl, något Miljöpartiet välkomnar. Arbetet med 
vattenkvaliteten behöver likväl steppas upp och kommunen behöver också titta p å hur 
krav kan ställas på dagvattenreningen i detaljplaner.” 
 
 
- - - - - 
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§ 134 KFKS 2020/32 

Remiss – ldeburen välfärd SOU 2019:56 
Yttrande till finansdepartementet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över betänkandet av utredningen 
Idéburen välfärd, SOU 2019:56, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 22 
april 2020. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Finansdepartementet har remitterat betänkandet Ideburen välfärd, SOU 2019:56. 
Betänkandet av utredningen innehåller förslag på hur ett ökat ideburet deltagande i 
välfärden skulle kunna främjas. Det föreslås en definition av ideburna aktörer i offentligt 
finansierad välfärdsverksamhet samt möjlighet för dessa aktörer att registrera sig i ett 
särskilt register. Utredningen föreslår även en vägledning kring hur partnerskap mellan 
offentliga myndigheter och ideburna aktörer kan utformas samt förslag på förändringar i 
lagstiftningen för upphandlingar och valfrihetssystem för att underlätta för ideburna 
aktörer. 
 
Arbets- och företagsnämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden och äldrenämnden har 
berett betänkandet och lämnat synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. 
Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där kommunens samlade synpunkter lämnas. 
 
I stadsledningskontorets förslag till yttrande framhålls att kommunen är positiv till att 
ideburna aktörer deltar i välfärden. Kommunen tillstyrker den föreslagna definitionen av 
ideburna aktörer samt förslaget att ideburna aktörer ska kunna registrera sig i ett särskilt 
register. Kommunen ställer sig också positiv till de uppdrag som utredningen föreslår att 
Upphandlingsmyndigheten ska få för att öka de ideburna aktörernas deltagande i 
upphandlingar. 
 
Kommunen ställer sig tveksam till förslaget att använda IOP inom välfärdstjänster. 
Kommun avstyrker vidare förslaget att införa möjligheten att reservera kontrakt till 
idéburna aktörer i LOU och att införa reserverade valfrihetssystem i LOV. Att genom 
reservering indirekt utesluta vinstdrivande aktörer från möjligheten att lämna anbud enligt 
LOU eller att få delta i ett valfrihetssystem enligt LOV innebär enligt Nacka kommun en 
överhängande risk för att små och medelstora företag exkluderas från möjligheten att 
tillhandahålla konkurrenskraftiga tjänster till medborgarna. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §46 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 22 
april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande  
Bilaga 2 Sammanfattning av betänkandet Ideburen välfard, SOU 2019:56 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 25 mars 2020 § 13, 
inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 32, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 5 Ordförandebeslut från utbildningsnämnden den 26 mars 2020 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 6 Ordförandebeslut från äldrenämnden den 23 mars 2020 inkl tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. I yrkandet instämde Mats Gerdau 
(M) och Gunilla Grudevall Steen (L). 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att i yttrandet stryka sista stycket under rubriken 
sammanfattning, samt avsnitten 8.2.1 och 9. I yrkandet instämde Tomas Ottosson (V), 
Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP). 

Beslutsgång 
Ordförande ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
Tomas Ottosson (V) reserverade sig mot beslutet och angav följande. 
”Vänsterpartiet tycker att ”Betänkandet Idéburen välfärd, SOU 2019:56” är bra och har 
många bra förslag.  
Vi har inte i detaljkunskaper om vilka av förslagen som blivit överspelade, eller om de blivit 
det, genom Högsta förvaltningsdomstolens dom från den 11 mars 2020, målnummer 3165-
19. Vi förstår att det är sannolikt så att betänkandet behöver ses över med anledning av den 
domen för att komma med nya förslag till lagförändringar för att kunna uppnå det man 
ville med det liggande förslaget. 
 Till skillnad från det förslag som ligger för KS att ta ställning till så tycker vi att de förslag 
som finns om att reservera verksamheter inom LOU och LOV är önskvärda. Därför kan vi 
inte ställa oss bakom förslaget till yttrandet.” 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
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”Idéburna verksamheter har under många år haft möjlighet att delta som utförare i Nackas 
välfärdsverksamheter på samma villkor som de vinstdrivande kommersiella aktörerna. 
Trots det finns det väldigt få om ens några idéburna leverantörer i Nacka kommuns 
välfärdsverksamheter. Detta beror inte på bristande intresse, men för att befintlig modell är 
bättre anpassad för kommersiella aktörer. Därför är utredningens förslag om att ha 
möjligheten att reservera kontrakt till idéburna aktörer självklart. Det innebär samma 
självklara mekanism som när en kommun kan välja att anvisa mark för hyreslägenheter 
istället för att förvänta sig att alla bostadsbolag ska tävla om markpriserna som finns för fri 
upplåtelseform. Vi socialdemokrater står på allvar upp för valfrihet och mångfald därför ser 
vi också fördelar med att ta hänsyn till mer än bara vinstdrivande aktörers förutsättningar.” 
 
Hans Peters (C) lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
"Denna statliga utredning tillkom som en reaktion på att dåvarande S-MP regering 2018 
förlorade voteringen i riksdagen om propositionen om begränsningar av vinster i välfärden. 
 
Att ge kommunerna rätt att undanta vinstdrivande företag vid upphandlingar till förmån 
för ideburna organisationer trycker vi är fel. Det kan i slutändan leda till att medborgarna 
går miste om kvalitativa tjänster till låg kostnad. Dessutom kan ju även ett företag vara 
ideburet, inte bara organisationer och stiftelser. Den ideella sektorn bör ju kunna 
konkurrera på lika villkor som företagen och kan säkert vinna en del upphandlingar ändå. I 
och med Nackas kundval möjliggör vi för både företag och ideella organisationer att bli 
valbara för välfärdstjänster av Nackaborna.” 
 
- - - - - 
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§ 135 KFKS 2020/313  

Revisionsrapport I /2020 – Granskning av upphandling 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över Revisionsrapport 1 /2020 - Granskning av 
upphandling, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 5 april 2020. 

Ärendet 
Revisorerna har låtit EY genomföra en granskning av kommunens upphandlingsarbete. 
Syftet har varit att bedöma om kommunen har ändamålsenliga rutiner och en tillräcklig 
intern kontroll för att säkerställa att kommunens inköp görs en enlighet med lagen om 
offentlig upphandling (LOU). Kommunens konkurrensutsättning genom kundval omfattas 
inte av revisionen. 
 
Sammantaget framgår att kommunen har en bra övergripande styrning som i flera 
väsentliga avseenden stödjer att Nacka gör goda affärer i konkurrens som ger kommunens 
medborgare maximal nytta för skattepengarna. Revisionsrapporten visar att kommunen har 
en övergripande styrning som ger goda förutsättningar för att inköp ska genomföras i 
enlighet med tillämpliga regelverk. Rutinerna inom inköpsprocessen är väldokumenterade 
och tydliga. Revisorerna konstaterar att inköpsarbetet i kommunen har utvecklats under 
senare år. 
 
Revisorerna konstaterar dock att det finns en utmaning i att kommunens rutiner och 
strukturer brister i genomförandet, det vill säga köpen som verksamheterna gör. 
Kommunen genomför varje år en mängd direktupphandlingar som inte följer LOU och 
som inte heller genomförs i enlighet med kommunens rutiner. Dessa direktupphandlingar 
skapar en omfattande administration för flera enheter i kommunen och det finns en 
effektiviseringspotential i att köpa på upphandlande avtal. 
 
Med utgångspunkt från granskningen rekommenderar revisorerna att kommunstyrelsen: 
• Fortsätter det redan påbörjade arbetet med att implementera kategoristyrning i 
inköpsarbetet. 
• Stärker arbetet med att utifrån spendanalys identifiera och kontrollera inköp som 
riskerar att överstiga beloppsgränsen för direktupphandling. 
• Upprätta rutiner som inför genomförandet av direktupphandlingar säkerställer att 
LOU och kommunens interna upphandlingsregler efterlevs. 
 
Sammantaget instämmer kommunstyrelsen i revisorernas rekommendationer och har 
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vidtagit eller avser att vidta åtgärder inom samtliga utvecklingsområden som föreslås i 
revisionsskrivelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §45 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och inköpsenheten, daterad den 5 april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse C Granskning av upphandling 
Bilaga 3 Revisionsrapport 1 2020 - Granskning av upphandling 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan noterar skrivelsen och ser att det finns ambitioner att förbättra en del mindre 
positiva delar av det tillämpade upphandlingsarbetet. För att upphandlingar ska bli 
effektiva, ekonomiskt och verksamhetsmässigt, behöver en så stor mängd som möjligt 
handlas upp inom ett område. Då blir det billigt och effektivt. För att det ska fungera så 
behöver en stor mängd verksamheter vara delaktiga så att deras olika behov finns med och 
kunskapen om inköp via upphandling behöver finnas hos alla verksamheter. Så är det inte 
nu. För mycket finns fortfarande utanför beslutade gränser och i värsta fall utan 
dokumentation eller ansvariga tjänstepersoner. Att inte ens gå revisorerna till mötes, som i 
fallet med bilaga 33 e, 8.3.13 sid 21, där betalningar på 1 027 00 kr har gått till NVP utan 
avtal, dokumentation eller service till revisorerna från berörd kontaktperson. Ingen 
dokumentation finns om leverantören har direktupphandlats eller att delegation finns på 
detta. Så får det självklart inte gå till och Nackalistan vill nu ha en utredning om hur detta 
har kunnat skett och ser fram emot en kvalitetshöjning.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Kommunens revisorer har i huvudsak granskat om kommunen har rutiner och tillräcklig 
kontroll på att upphandling och inköp genomförs i enlighet med lagen om offentlig 
upphandling. Tyvärr har revisorerna inte granskat om upphandlingar följer kommunens 
policys och bidrar till att nå kommunens olika hållbarhetsmål. 
Kommunen har som princip att ansvaret för inköp ska delegeras till lägsta effektiva nivå. 
Detta leder till att kommunens inköp inte bidrar tillräckligt till att nå kommunens egna 
miljömål. Kommunens upphandling skulle med bättre styrning kunna användas som ett 
kraftfullt verktyg för att bidra till Sveriges omställning till en cirkulär ekonomi och uppnå 
de nationella miljö- och klimatmålen. Sveriges kommuner upphandlade 2018 varor och 
tjänster för över 350 miljarder kronor, vilket gör kommunerna till en av de viktigaste 
aktörerna i omställningen mot ett hållbart och klimatsmart samhälle.” 
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Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”En gedigen rapport, som pekar på att mycket går åt rätt håll i verksamheten. Däremot 
kvarstår problemen med mindre direktupphandlingar som inte sker i enlighet med 
etablerade processer, det behöver stadshusledningen omgående åtgärda.” 
 
 
- - - - - 
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§ 136 KFKS 2020/ I07  

Remiss – Ändringar i upphandlingsförordningen och 
förordningen om kollektivtrafik med anledning av 
regleringen om upphandlingsstatistik 
Yttrande över promemoria Fi2020/00495/0U 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över Promemorian med ändringar i 
upphandlingsförordningen och förordningen om kollektivtrafik med anledning av regleringen om 
upphandlingsstatistik, Fi2020/00495/OU, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 21 
april 2020. 

Ärendet 
Finansdepartementet har i Promemorian med ändringar i upphandlingsförordningen och 
förordningen om kollektivtrafik med anledning av regleringen om upphandlingsstatistik, 
Fi2020/00495/0U, lämnat förslag till ändringar i upphandlingsförordningen (2016:1162) 
om vad en annons om offentlig upphandling på det icke direktivstyrda området ska 
innehålla. Vidare lämnas förslag till bestämmelser på innehåll i en förhandsannons enligt 
lagen (2016:1147) om upphandling av koncessioner och förslag till bestämmelser på 
innehåll i en efterannons. De föreslagna ändringarna föreslås träda ikraft den 1 januari 
2021. 
 
Kommunstyrelsen yttrar sig över den del som rör upphandlingsförordningen. I det 
föreslagna yttrandet framgår i huvudsak att förslagen bedöms medföra en önskad och 
rättvisande statistikinhämtning i allmänhet samtidigt som det blir enklare för upphandlande 
myndigheter och enheter att jämföra data mellan direktivstyrda och icke direktivstyrda 
upphandlingar. Vidare anges att kommunstyrelsen avstyrker förslaget på angivande av 
uppgift om huruvida det är sannolikt att underleverantörer kommer att användas för 
utförande av kontraktet eller inte. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §47 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och inköpsenheten, daterad den 21 april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Promemorian med ändringar i upphandlingsförordningen och förordningen 
om kollektivtrafik med anledning av regleringen om upphandlingsstatistik, 
Fi2020/00495/OU 
 



 
84 (104) 

 4 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 137 KFKS 2020/229  

Remiss – Naturvårdsstrategi för skyddsvärda ekar och 
ekmiljöer i Stockholms län 
Yttrande till Länsstyrelsen i Stockholms län 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remissen Särskilt skyddsvärda ekar och 
ekmiljöer - naturvårdsstrategi för Stockholms län, i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse 
daterad den 23 april 2020 
 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Nacka kommun har fått strategin Särskilt skyddsvärda ekar och ekmiljöer – naturvårdsstrategi för 
Stockholms län på remiss. Remissen ger förslag på värdetrakter för ekmiljöer i Stockholms 
län. Syftet med strategin är att bevara och utveckla de naturvärden som länets värdefulla 
ekar och ekmiljöer utgör. Den ska vara ett underlag för skötselåtgärder, hänsyn och skydd 
av miljöer samt för kunskapsuppbyggnad. 
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och trafiknämnden och kommunstyrelsens 
miljöutskott har berett remissen och lämnat synpunkter utifrån sina respektive 
ansvarsområden. Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där kommunens samlade 
synpunkter lämnas. 
 
I stadsledningskontorets förslag till yttrande framhålls att Nacka kommun är mån om att de 
värdefulla ekmiljöerna i Stockholmsregionen bevaras och utvecklas. Inventering av ekar 
genomförs i kommunal regi när kommunen planerar och utvecklar områden inom ramen 
för planläggning. Kommunen har även tagit fram underlag för grön infrastruktur och 
spridningssamband för ädellövträd, där värdefulla ekar ingår. Samtidigt har kommunen 
även många andra hänsyn och intressen att beakta och göra avvägningar kring. Det vore 
inte realistiskt att kommunen skulle kunna säkerställa att alla viktiga förekomster av särskilt 
skyddsvärda träd är inventerade och tillgängliggjorda till 2024. Att göra inventeringar på 
privat tomtmark bedöms inte heller som realistiskt då det skulle vara ett mycket omfattande 
arbete vars effekt riskerar att bli begränsad. 
 
Stadsledningskontorets förslag till yttrande i dess helhet framgår av bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen. Kommunstyrelsens arbetsutskott biföll förslaget vid sitt sammanträde den 
28 april 2020. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §48 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 23 
april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Remissen "Särskilt skyddsvärda ekar och ekmiljöer - naturvårdsstrategi för 
Stockholms län" 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 § 
90, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 22 april 2020 § 62, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 14 april 2020, § 22 
inkl tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Länsstyrelsen har gjort ett gediget och viktigt arbete att analysera geografisk förekomst av 
skyddsvärda ekar och analysera ekspridningsvägar i Stockholms län. Vi noterar att Nacka 
tillsammans med kungliga Djurgården har den största tätheten av gamla ekar med diameter 
> 1m. Den största förekomsten av dessa ekar är i och kring Ryssbergen och Trolldalen, 
som dessutom utgör ett område för centralt spridningssamband enligt naturvårdsstrategin. 
Detta förpliktigar. Nacka bör undvika nyexploatering på naturmark, och extra hänsyn bör 
tas till områden som utpekar i naturvårdsstrategin. Nackalistan har sedan tidigare emotsatt 
sig bebyggelse i Ryss bergen och Trolldalen. I åtgärdsförslag för trädspridningsområdet 
"Lidingö-Nacka-Tyresö" föreslås att Nacka ska komplettera sin inventering av särskilt 
värdefulla ekar. Det står i naturvårdsstrategin: "Kunskapen om särskilt skyddsvärda ekar på 
tomtmark är dålig och bör prioriteras, speciellt i Nacka kommun." Nackalistan skulle vilja 
se att inventering av ekar, såväl på kommunal som privat mark, ska intensifieras. En strategi 
och tidplan för detta skulle vara önskvärd." 
 
- - - - - 
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§ 138 KFKS 2020/79  

Remiss – En utvecklad vattenförvaltning SOU 2019:66 
Yttrande till Miljödepartementet 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över betänkandet av utredningen En 
utvecklad vattenförvaltning, SOU 2019:66, enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 17 april 2020. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Kommunen har fått betänkandet "En utvecklad vattenförvaltning SOU 2019:66" på 
remiss. Det behandlar svensk vattenförvaltning och innehåller bland annat förslag på hur 
vattenförvaltningen bör organiseras för att underlätta en effektiv, samordnad, förankrad 
och ändamålsenlig förvaltning av yt- och grundvatten. Förslaget går ut på att organisera 
statens arbete på samma sätt som andra frågor organiseras på, med statliga verk på nationell 
nivå, länsstyrelser på regional nivå och kommunerna med sitt ansvar för vatten och avlopp, 
planering av mark och vatten, miljötillsyn samt möjligheter till lokal förankring. 
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden, Nacka vatten och avfall AB och kommunstyrelsens 
miljöutskott har berett betänkandet och lämnat synpunkter utifrån sina respektive 
ansvarsområden. Kommunstyrelsen beslutar om ett yttrande där kommunens samlade 
synpunkter lämnas. 
 
I stadsledningskontorets förslag till yttrande framhålls att kommunen inte kan avgöra om 
utredningens förslag om en stor organisatorisk förändring av vattenförvaltningsarbetet på 
ett avgörande sätt påskyndar och effektiviserar arbetet med vattenförvaltningen. Vidare 
framförs att kommunen förutsätter att staten finansierar de åtgärder som staten föreslår att 
kommunerna ska ansvara för. Kommunen lyfter även risken med att kompetens och 
effektivitet går förlorad i samband med den föreslagna förändringen. För att vattenarbetet 
ska påskyndas behövs ytterligare konkreta åtgärder utöver de organisatoriska förändringar 
som föreslås i utredningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §49 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 17 
april 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Sammanfattning av betänkandet En utvecklad vattenförvaltning, SOU 2019:66 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 mars 2020 § 
57, inkl tjänsteskrivelse 
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Bilaga 4 Yttrande från Nacka vatten och avfall AB daterad den 2 april 2020 
Bilaga 5 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 14 april 2020 § 21, 
inkl tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"Nackalistan instämmer till stor del i det yttrande som lämnas av Nacka kommun. Vi 
tycker att det är särskilt viktigt att inte detta leder till ökad administration som går ut över 
det viktiga konkreta vattenarbetet. Detta lyfts även i kommunens yttrande i meningen 'Det 
finns en uppenbar risk med förslaget att vattenförvaltningsarbetet stannar upp och att de 
begränsade resurser som idag finns för vattenarbetet i stället hamnar på administrativa 
uppgifter'. I kommunens yttrande går det också att läsa 
'Vattendirektivet har inneburit ett lyft för vattenarbetet i Sverige. Implementeringen i 
svensk lagstiftning med avseende på bland annat miljökvalitetsnormerna innebär en 
däremot en mycket hög ambitionsnivå som kräver stora investeringar för att uppnå' 
Nackalistan vill vara tydliga med att det är just denna höga ambitionsnivå som behövs och 
att de stora investeringar som beräknas behövas görs." 
 
- - - - - 
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§ 140 KFKS 2020/140  

Remiss – Riksintresseprecisering Östlig förbindelse 
Yttrande till Trafikverket Region Stockholm 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att anta förslag till remissyttrande enligt bilaga 1 till 
enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2020. 
 
2. Kommunstyrelsen uppmanar regeringen att snarast återuppta projekteringen av 
Östlig förbindelse så att denna angelägna väg kan börja byggas så fort som möjligt 
och påverkan på stadsbyggandet i centrala Sickla minimeras. 

Ärendet 
Nacka kommun ("Kommunen") har den 14 februari 2020 mottagit en remiss från 
Trafikverket Region Stockholm ("Trafikverket"). Kommunen har beretts tillfalle att 
inkomma med synpunkter till Trafikverket samt föreslagits att yttra sig över vissa frågor 
senast den 15 maj 2020. 
 
Remissen avser precisering av riksintresset för kommunikationsändamål enligt miljöbalken. 
Syftet med preciseringen är att möjliggöra en framtida utbyggnad av Östlig förbindelse. 
Preciseringen inkluderar mark och utrymmen där det finns många andra intressen och där 
det är särskilt viktigt att Östlig förbindelse skyddas av riksintresset. Trafikverket har tidigare 
studerat olika lokaliseringar för en framtida Östlig förbindelse. Under våren 2018 
presenterade regeringen nationell plan för transportsystemet 2018-2029. Östlig förbindelse 
fanns inte med bland de infrastrukturobjekt som erhållit finansiering under planperioden. 
 
Kommunstyrelsen i Nacka kommun föreslås lämna synpunkter i enlighet med enheten för 
strategisk stadsutvecklings förslag på yttrande daterat den 23 mars 2020. 
 
Nacka kommun ställer sig generellt positiv till Östlig förbindelse som sådan, eftersom den 
utgör en regionalt angelägen infrastruktur. Östlig förbindelse i kombination med 
tunnelbana till Nacka kan bidra till ökad tillgänglighet till och från kommunen, vilket i sin 
tur möjliggör fler bostäder och arbetsplatser i Nacka. Kommunen hade önskat att projekt 
Östlig förbindelse var igång och planerades för snar utbyggnad. Under rådande 
förutsättningar vill Nacka kommun att Trafikverket projekterar klart anläggningen för att 
landa i mer rimliga skyddsområden kring tunnelrör och ramper och därmed minska negativ 
påverkan för Nackas stadsbyggande. 
 
Nacka kommuns åtagande att uppföra 13 500 bostäder på västra Sicklaön, tillsammans med 
staten och regionen inom ramen för tunnelbaneavtalet, försvåras på grund av att Östlig 
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förbindelse inte är redovisad tillräckligt tydligt i remissunderlaget. Kommunens står fast vid 
åtagandet att möjliggöra en så stor del av bostäderna inom tunnelbaneavtalet som möjligt. 
Vi förutsätter att staten och regionen följer det ingångna avtalet med samma målsättning. 
Nacka kommun vill understryka att den föreslagna riksintressepreciseringen med 
tillhörande skyddsområden ger oacceptabla konsekvenser för pågående och planerat 
stadsbyggande och i förlängningen försvårar det möjligheterna att klara tunnelbaneavtalet. 
Utsänt remissunderlag är i stora delar otydligt och öppet för tolkning varför Nacka 
kommun anser att underlaget för riksintresseprecisering av Östlig förbindelse behöver 
justeras och tydliggöras. 
 
För att säkerställa kommunens och statens gemensamma intressen, avseende såväl 
tunnelbaneavtalet som riksintresset, emotser Nacka kommun en konstruktiv dialog med 
Trafikverket till dess att beslut avseende riksintresseprecisering är fattat, liksom i 
kommande planprocesser. För att säkra formerna för en sådan dialog vill Nacka kommun 
ingå ett samarbetsavtal med Trafikverket. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 april 2020, §76 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 3 april 2020 
1. Förslag till yttrande daterat 2020-04-03 
2. Remisshandling - Precisering av riksintresse kommunikation, Trafikverket 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkande att följande ändras i yttrandet: 
 
En eventuell Östlig förbindelse ligger långt fram i tiden och Miljöpartiet vill inte att 
kommunen i sitt yttrande tar ställning till vägen Östlig förbindelse utan enbart till 
riksintressepreciseringens geografiska utbredning. Därför yrkar vi på att den inledande 
texten under ”Övergripande” nedan stryks: 
 
”Nacka kommun ställer sig generellt positiv till Östlig förbindelse som sådan, eftersom den 
utgör en regionalt angelägen infrastruktur. Östlig förbindelse i kombination med 
tunnelbana till Nacka kan bidra till ökad tillgänglighet till och från kommunen, vilket i sin 
tur möjliggör fler bostäder och arbetsplatser i Nacka. Kommunen hade önskat att projekt 
Östlig förbindelse var igång och planerades för snar utbyggnad. Istället är projektet avslutat 
utan statlig finansiering i nationell plan.” 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Sidney Holms (MP) yrkande.  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Gunilla Grudevall Steen (L), Hans Peters (C) och Khashayar Farmanbar (S).  
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Tomas Ottosson (V) yrkade avslag till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut. Ordförande ställde förslagen 
mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med 
stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig mot beslutet för Miljöpartiet. 
 
Tomas Ottosson reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiet och angav följande. 
”Vänsterpartiet anser yttrandet till trafikverket är helt fel och med Alliansen tillägg att även 
kontakta regeringen i frågan om att kunna starta en planering för östligförbindelse är 
yttrandet, till och med ännu sämre. Vägprojektet östligförbindelse är ytterst olämpligt att 
planera för idag ännu värre att genomföra. Med den pågående upphettningen och akuta 
klimatkatastrof som vi befinner oss i starten av, är massbilism och fossilsamhället tvunget 
att avslutas omedelbart. Österleden är ett sådant projekt som skulle omöjliggöra att 
Sveriges och Nackas ansvar för att minska växthusgaser så att målen i Parisavtalet om att 
begränsa upphettningen av jorden blir möjligt. Sambandet mellan mer vägar, ökat resande 
med bil och därmed ökade utsläpp av växthusgaser är klargjort. Det kan tilläggas att även 
elbilar bidrar till utsläpp av växthusgas framförallt i tillverkningsprocessen men att 
producera el genererar även det utsläpp även om det är en bråkdel jämfört med en 
fossilbil.” 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna anmäler sin ståndpunkt till protokollet som anteckning: Nacka, 
Stockholm och Sverige behöver Östlig förbindelse. Följdriktigt är också 
Sverigedemokraterna det enda parti som upprätthåller den ståndpunkten på alla politiska 
nivåer, såväl i kommunen som i regionen och Riksdagen – Sverigedemokraternas stöd till 
Östlig förbindelse är helgjutet.” 
 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi Socialdemokrater ser fram emot att planerna på en Östlig förbindelse så småningom 
kan förverkligas. I avvaktan på detta beslut är det viktigt att det snarast avgörs hur placering 
och sträckning slås fast så att vi i Nacka får besked om hur vi kan utforma vår fortsatta 
utbyggnad. Som läget är nu finns flera alternativ som låser fast olika delar för exploatering 
vilket hämmar utvecklingen i stora delar av Nacka. Det är också viktigt att riksdagen skapar 
ekonomiska förutsättningar för att tillskapa östlig förbindelse.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet har länge efterfrågat en Östlig förbindelse som förbättrar 
tvärkommunikationerna. Vi har dock en annan syn än Alliansen på kommunikation: 
Miljöpartiet prioriterar gång-, cykel- och kollektivtrafik före biltrafik. Vi behöver en Östlig 
förbindelse som i första hand transporterar människor – inte bilar. Trafikverkets 
utredningar visar tydligt att med en östlig bilförbindelse klarar vi inte de antagna klimat- 
och miljömålen. De som förespråkar Österleden är alltså beredda att offra klimat & miljö 
för att klamra fast vid en trafiklösning från förra seklet. Vi i Miljöpartiet är inte beredda att 
offra klimatet för en ny motorväg. Gör vi det lämpar vi över en stor klimat- och miljöskuld 
till kommande generationer.  
Att planera samhället efter privatbilism är både dyrt och ineffektivt eftersom bilar tar 
mycket plats, bullrar och släpper ut avgaser och partiklar. Att reservera stora markområden 
för lång tid framöver och förhindra bostadsbebyggelse för en motorväg som förmodligen 
aldrig kommer att byggas är ren idioti.” 
 
- - - - - 
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§ 141 KFKS 2019/922 

Utredning mobil naturskola 
 
Ärendet utgår från dagordningen. 
 
 
- - - - - 
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§ 142 KFKS 2020/136  

Politikerinitiativ – Använd statsbidragen till välfärden 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 från Khashayar Farmanbar och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslagen i politikerinitiativet. 

Ärendet 
Regeringen aviserade i januari att 5 miljarder kronor kommer att tillföras kommuner och 
regioner under 2020 i form av generella stadsbidrag. För Nacka kommun innebär detta 
cirka 36 miljoner kronor. I ett politikerinitiativ av Khashayar Farmanbar och Helena 
Westerling från Socialdemokraterna i Nacka ges förslag om att använda tillkommande 
generella statsbidrag till att avlasta verksamheterna från besparingar, bibehålla Naturskolan 
och dess verksamhet på dess plats och förstärka skolor och sociala verksamheter. 
Stadsledningskontoret hänvisar här till redan tidigare fattade beslut av kommunfullmäktige 
gällande mål och budget for 2020-2022 och den nya samhällsekonomiska situation som har 
uppstått i och med spridningen av covid-19 som leder till kraftigt sjunkande skatteintäkter. 
Utifrån detta bedöms att tillkommande generella medel ska användas för att kompensera 
för ett stort bortfall av skatteintäkter under 2020 och det är därför inte möjligt att göra 
förslagna satsningar i rådande läge. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §59 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
21 april 2020 
Bilaga Politikerinitiativ - Använd statsbidrag till välfärden (S) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till arbetsutskottets 
förslag.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till politikerinitiativet. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL), Esa Örmä (SD), Tomas Ottosson (V) och Sidney Holm (MP).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna. 
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Moderaterna har konsekvent drivit på för ökade resurser till kommunerna. Redan hösten 
2019 såg vi att regeringens ekonomiska politik gjort att tillväxten i Sverige var lägst i EU 
samtidigt som arbetslösheten steg. Vi föreslog därför ökade statsbidrag till kommunerna 
för att klara ökade behov inom skolan och omsorgen. Det avslog en riksdagsmajoritet i 
december och valde att i stället lägga pengar på införande av friår och familjevecka. I 
januari i år tog moderaterna initiativ till en extra ändringsbudget med räddningspaket för 
välfärd och trygghet (med 2,5 miljarder till kommunerna). Det fick inte stöd av 
socialdemokraterna vid voteringen i riksdagen i slutet av februari, men våra lokala 
socialdemokrater var ändå snabba med att vilja göra av med de pengar de egentligen inte 
vill ha.  
 
Nu i coronatider har alla partier slutit upp bakom behovet av mer statsbidrag till 
kommunerna och enats om ytterligare 20 miljarder i år. Det är bra, men det är inte 
sannolikt att det räcker för att täcka det kraftiga bortfall av skatteintäkter som följer av 
ökad arbetslöshet och företagskonkurser. Moderaterna har tagit höjd för det och föreslår i 
vårändringsbudgeten i riksdagen att ytterligare 5 miljarder ska tillföras kommunerna (varav 
Nacka skulle få ca 30 miljoner).  
 
En ny men väldigt osäker prognos från SKR visar att Nacka förlorar 168 miljoner kronor i 
skatteintäkter i år, men troligen blir det ännu mer eftersom det kommer alltmer dystra 
konjunkturprognoser varje vecka. Till detta ska läggas ökade kostnader fler barn i förskolan 
och fler äldre i behov av omsorg i prognoserna för 2021och 2022.  
 
I detta mycket osäkra ekonomiska läge vill socialdemokraterna, livligt påhejade av SD, MP, 
NL och V, att kommunen snabbt ska göra av med mer pengar (dock oklar på vad). Det är 
oförsiktigt, för att inte säga rent oansvarigt. Vänsterpolitiken bäddar bara för kommande 
skattechocker och nedskärningar. Nu måste man i stället vara extra eftertänksam, försiktig 
och långsiktig så att vi slipper obehagliga underskott framöver. Vi moderater kommer 
aldrig att äventyra vare sig kommunens eller Nackabornas ekonomi. Därför fordras lite is 
magen nu. Man behöver inte göra med pengar som man ännu inte vet om man har.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Genom Centerpartiets och övriga partiets medverkan och påverkan har regeringen lagt 
fram förslag på kraftiga stödpaket till landets kommuner och regioner. Totalt innebär detta, 
tillsammans med redan fattade beslut i riksdagen att Nacka kommun får ett statligt stöd om 
ca 160 miljoner kronor under 2020. Det är mycket bra, men vi vet ännu inte alls om det är 
tillräckligt. Det plötsliga konjunkturfallet pga. Corona-pandemin, kommer att medföra 
rejält ökad arbetslöshet och därmed minskade skatteintäkter för kommunen. Att då, som 
Socialdemokraterna föreslår, spendera pengar redan nu för vissa utvalda objekt, känns både 
oseriöst och osäkert. Låt oss vänta och se hur skatteprognoserna ser ut senare under året 
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innan något alls utlovas.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Regeringspartierna S och Mp har i överenskommelse med samarbetspartierna C och L sett 
till att Nacka kommun för innevarande år fått ytterligare 36 miljoner kronor som del av 
januariavtalet. Dessa pengar fanns i kalkylerna när budgeten beslutades av fullmäktige eller 
när Allianspartierna beslutade om nedskärning i våra redan ansträngda verksamheter. Det 
är nya pengar och också en nivåhöjning av statsbidragen till kommunerna, dvs de kommer 
att återkomma även nästa år. Därför kan de användas till att dra tillbaka de nedskärningar 
som Allianspartierna har beslutat om. Allianspartierna väljer att kalla stopp av generella 
nedskärningar för att spendera pengar på enskilda projekt. Vi har svårt att den 
argumentationen. 
Utöver ovanstående har riksdagens opposition beslutat om att lägga på ytterligare lite medel 
till kommunerna. En del av dessa pengar finansieras genom att återta pengar från olika 
satsningar inom kommunerna. Det beslutet gällde också bara i år. Varför just dessa kronor 
inte kan användas till att stoppa långsiktiga nedskärningar, men de kan fungera som ett litet 
tillägg för i år.  
Sedan detta initiativ skrevs har Corona-pandemin utbrutit. Regeringen har annonserat att 
staten tar över de extraordinära kostnader som kommunerna har med anledning av detta, 
exempelvis extra kostnader för skyddsutrustning eller sjukskrivningskostnader m.m. 
Därutöver får Nacka ytterligare 36 mnkr för att täcka ytterligare kostnader, exempelvis 
risken för minskade skatteintäkter.” 
 
 
- - - - - 
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§ 143 KFKS 2020/138  

Politikerinitiativ – Digital mognad i kommunens 
verksamheter 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 från Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bifalla politikerinitiativet på så sätt att 
digitaliseringsdirektören ges i uppdrag att genomföra en mätning av digital mognad i 
kommunen samt att kommunen anmäler intresse att delta i Sveriges Kommuner och 
Regioners digitala kompetenslyft. 

Ärendet 
Khashayar Farmanbar från Socialdemokraterna har lämnat ett politikerinitiativ med två 
förslag kring en inventering respektive utveckling av den digitala mognaden i 
organisationens ledning. Mätningsmetoden som föreslås i politikerinitiativet kallas DiMiOS 
(digital mognad i offentlig sektor). Det föreslås även att kommunstyrelsen beslutar att 
anmäla intresse till Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) om fördjupat kompetenslyft 
för digitalisering. 
Den samlade bedömningen är att förslagen i politikerinitiativet är realistiska, genomförbara 
och har potential att leverera nytta. Med tanke på det rådande läget med covid-19-pandemi 
är rekommendationen att kommunen inte genomför några större aktiviteter förrän tidigast 
hösten 2020. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §60 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 
21 april 2020 
Bilaga Politikerinitiativ - Digital mognad i kommunens verksamheter (S) 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till 
arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är en välunderbyggd tjänsteskrivelse som beskriver läget väl och torde ge goda 
förutsättningar för Nacka att kunna fördjupa sitt digitaliseringsarbete, samt ta del av 
medlen i detta projekt.”- - - - -  



 
98 (104) 

 4 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 144 KFKS 2020/ I34  

Politikerinitiativ – Tillförlitlig och användarvänlig 
digitalisering 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 från Khashayar Farmanbar och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att intentionerna bakom politikerinitiativet redan anses vara 
uppfyllda då det redan finns en tillförlitlig hantering och plan för e-legitimation i 
kommunen. Kommunstyrelsen noterar även att de risker med befintlig lösning som lyfts i 
initiativet redan är hanterade. 

Ärendet 
Khashayar Farmanbar och Helena Westerling från Socialdemokraterna har lämnat ett 
politikerinitiativ till kommunstyrelsen. Där föreslås att kommunstyrelsen ger uppdrag till 
lämplig enhet att se över elektronisk identifiering i kommunens tjänster i syfte att införa 
enhetlig lösning samt minska sårbarheten genom att minimera antalet utfärdare av 
elegitimation som används i kommunen. 
 
Att begränsa och endast erbjuda en inloggningsmetod är i dagsläget inte görbart då olika 
tillämpningar har olika behov. För vissa applikationer, som inte hanterar skyddsvärd 
information, är det tillräckligt med exempelvis användarnamn och lösenord. Att kräva 
starkare inloggning för dessa applikationer innebär en fördyrning och dessutom innebära 
en onödig komplexitetshöjning. Att det möjliggörs för flera e-legitimationer i Nackas IT-
miljö bedöms i sig inte heller som någon säkerhetsrisk så länge det finns en central kontroll 
av de e-legitimationer som tillåts. Denna kontroll kan utövas för de system som är anslutna 
till den centrala identitetsplattformen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 28 april 2020, §61 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och digitaliseringsenheten, daterad den 28 mars 
2020 
Bilaga Politikerinitiativ - Tillförlitlig och användarvänlig digitalisering (S) 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Problemet och riskerna med fragmenterad e-legitimationsmarknad är många. Den statliga 
utredningen om legitimation pekar på brister och stora risker för bedrägerier riktad mot 
äldre och andra målgruppen via elektronisk legitimation. En av de tydligaste slutsatserna i 
utredningen är att antalet utfärdare av legitimation därför måste kraftigt begränsas. Av den 
anledningen föreslår utredningen att fysisk legitimation enbart ska kunna utfärdas av 
polisen. I samma utredning konstateras dock att den absolut största mängden av 
identitetsrelaterad brottslighet sker på den elektroniska sidan. Därför hade det enda rimliga 
varit att staten också begränsar antalet utfärdare av e-legitimation till enbart staten. Detta 
var också det yttrande som Nacka kommun enhälligt inlämnade till staten. 
Vår önskan med detta initiativ var att leva som vi lär och därmed kunna erbjuda en robust 
och användarvänlig lösning. Tjänsteskrivelsen utreder frågan väl och visar att med den 
nuvarande utformningen av våra system skulle detta tyvärr inte vara möjligt. Vi vill tacka 
för det gedigna utredningsarbetet samt skicka med att de aspekter som vi har tagit upp här 
och i vårt politikerinitiativ gärna ska tas i beaktande vid inköp av framtida system. Vi 
noterar också bl.a. detta har tagits i beaktande vid införskaffandet av system för digitala 
sammanträden med anledning av den pågående Corona-epidemin.” 
 
 
- - - - - 
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§ 145 KFKS 2020/135  

Politikerinitiativ – Likvärdigt stöd vid kränkande 
behandling i Nackas skolor 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 från Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Välfärd skola regelbundet stödjer förskolorna och skolorna i 
Nacka vad gäller deras arbete om kränkande behandling och därtill att Välfärd skola för 
läsåret 2019 /2020 utarbetat en plan för uppsökande verksamhet hos de förskolor och 
skolor som inte anmäler eller endast i en mindre omfattning anmäler kränkande behandling 
till huvudmannen. 
 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beslutar för egen del att ge i uppdrag åt 
produktionsdirektören för Välfärd skola att vid nästa rapporttillfälle inför 
verksamhetsutskottet presentera en uppföljning om hur dialogen har gått. 
 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Ärendet 
Socialdemokraterna har i ett politikerinitiativ begärt att Välfärd skola ska genomföra 
uppsökande verksamhet hos de skolor som inte anmäler eller anmäler kränkande 
behandling i en mindre omfattning till huvudmannen. Syftet är att stödja aktuella skolor i 
deras arbete och med rutiner kring kränkande behandling. Målet är att säkerställa att 
eleverna har en trygg skolmiljö. 
 
Välfärd skola har sedan 2015 regelbundet genomfört uppsökande verksamhet hos utvalda 
skolor. Inför läsåret 2019 /2020 har Välfärd skola utarbetat en plan för uppsökande 
verksamhet hos de förskolor och skolor som enligt stycket ovan har identifierats kan vara i 
behov av stöd i arbetet med kränkande behandling och därtill rutiner. Med anledning av 
coronapandemin har arbetet för tillfallet behövt omprioriterats. 
 
Vid sammanträdet för kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 28 april 2020 beslutades 
även att för egen del ge i uppdrag åt produktionsdirektören för Välfärd skola att vid nästa 
rapporttillfälle inför verksamhetsutskottet presentera en uppföljning om hur dialogen har 
gått. Med notering om det arbete som redan pågår föreslås politikerinitiativet vara 
färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 28 april 2020, §26 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 2 april 2020 
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Bilaga 1 Politikerinitiativet 
Bilaga 2 Välfärd skolas process- och tidplan för arbetet med uppsökande verksamhet 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med verksamhetsutskottets förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 146 KFKS 2020/120  

Medborgarförslag – Medverkan i samverkansprojekt och 
åtgärder för klimat 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan pågår ett arbete i linje med det som föreslås i 
medborgarförslaget. Medborgarförslaget är därmed färdigbehandlat. 

Ärendet 
Nacka kommun arbetar idag i linje med medborgarförslaget. Bland annat sker energi- och 
klimatrådgivning till bostadsrättsföreningar, privatpersoner och mindre företag i Nacka 
genom ett regionalt samarbete. Nacka kommun har även beslutat om att delta i projektet 
Fossilfritt 2030 för att växla upp pågående arbete och initiera nya åtgärder som avses bidra 
till ett mer hållbart transportsystem. Det förväntas ha stor effekt för att de klimatmål som 
finns inom transportområdet nås (KFKS 2019/1171). Sammantaget är bedömningen att 
arbete redan pågår med att uppfylla intentionerna i medborgarförslaget. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten den 16 april 2020 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 14 april 2020, §23 
Bilaga 1. Medborgarförslag 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från miljöenheten. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med miljöenhetens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Detta medborgarförslag tar upp flera viktiga synpunkter och förslag som Miljöpartiet 
tycker är viktiga och har lagt motioner och även budgeterat för genom åren. Vi skulle vilja 
se mer verkstad och mindre verbal aktivitet och att vi själva som kommun tar ett större 
ansvar i klimatomställningen. Det kan vi göra genom att ställa relevanta och riktiga krav när 
vi själva bygger med tydliga indikatorer i såväl exploaterings- som markanvisningsavtal. Vi 
kan också ge tydliga ägardirektiv till våra bolag om att vi förväntar oss att de är med i 
omställningen till ett hållbarare samhälle, såväl vad gäller laddinfrastruktur som återvinning. 
Tjänsteskrivelsen anger att det redan sker arbete i linje med förslagen i medborgarförslaget. 
Men tyvärr ingår det i den styrande Alliansens strategi att ”marknaden” eller ”någon 
annan” ska lösa de flesta av de klimatutmaningar vi står inför. Vi ser att detta arbete måste 
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steppas upp och vi kommer att fortsätta arbeta för att vår miljö och klimat ska förbättras, i 
stort och i smått, så att Nacka är en del av lösningen på dagens klimatutmaning.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet delar medborgarförslagets oro för att klimatförändringarna inte påverkar 
politiken och beslut i tillräcklig omfattning. Det skrivs lugnande ord om att utvecklingen i 
Nacka går bra men så ser vi Vänsterpartiet på utsläppen av växthusgas. De minskar i 
alldeles för långsamtakt för att Sverige och Nacka ska nå målet om nettoutsläpp o till 2045. 
Redan det målet är farligt långt bort i tiden och göra att världen går över tippingpointen 
som medborgarförslaget beskriver. Faktum är att transportsektorn som är den största 
källan till utsläpp av växthusgas i Nacka ökade sina utsläpp i sista mätningen. Resultatet 
borde vara minus 7-15% varje år enligt forskningen.  Medborgarförslagens ideer om 
laddstolpar, elbusslinjer, medverka i fossilfritt 2030 och minska privatbilismen är förslag 
som vänsterpartiet alltid är posiva till att genomföra. Det har vi visat i vår budget och i ett 
stort antal motioner som samtliga har avslagits av majoriteten. Det har varit många 
motioner med direkt påverkan på utsläppen av växthusgaser lokalt i Nacka och som är 
förankrade i forskning.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att medborgarförslaget tar upp en mängd viktiga frågor som också vi 
kämpat och kämpar för. I förslaget till beslut skriver man att arbete redan pågår i de frågor 
som medborgarförslaget tar upp, Nackalistans uppfattning är dock att det inte alls görs i 
närheten av på vilket sätt det borde göras. Vi anser att kommunen skulle kunna göra 
mycket mer för miljön- och klimatet och för att uppnå det medborgarförslaget föreslår.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktiga förslag som PRO lämnar. Vi har följt upp om att dessa viktiga förslag har 
kunnat följas upp och att PRO har kunnat få svar på sina frågeställningar. Vi kommer att 
jobba vidare med att få Nacka till ett grönare och mer klimatsmart kommun.” 
 
- - - - - 
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§ 147  

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet.  

Ärendet 
Sidney Holm (MP) ställde frågan om den nya social- och äldredirektören, Mikael 
Gustavsson Roxell, är tillförordnad. Lena Dahlstedt besvarar frågan om meddelar att han 
är tillförordnad och att en ny social- och äldredirektör kommer att tillsättas inom kort. 
Därefter frågade Sidney Holm (MP) om kommunens planer med att genomföra covid-19 
tester. Lena Dahlstedt besvarar frågan och informerar att arbetet är igång och att all 
personal och boende på särskilda boenden ska testas i första skedet.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet.  
 
 
- - - - - 
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